
 

 – 1 –   

Frågor till nominerade kommissionsledamöter       SV 
 

FRÅGOR TILL DEN NOMINERADE 
KOMMISSIONSLEDAMOTEN 

Kaja KALLAS 

Den höga representanten för utrikes frågor och säkerhetspolitik 

 

1. Allmän kompetens, engagemang för EU och personlig oavhängighet 

Vilka av dina personliga kvalifikationer och erfarenheter är särskilt viktiga för uppdraget som 
kommissionsledamot och främjandet av det europeiska allmänintresset, särskilt inom det område som du skulle 
ansvara för? Hur kommer du att bidra till genomförandet av kommissionens politiska riktlinjer? Hur kommer du 
att genomföra jämställdhetsintegrering och integrera ett jämställdhetsperspektiv i alla politikområden inom ditt 
ansvarsområde? Hur kommer du att genomföra integreringen av ett ungdomsperspektiv? 

På vilket sätt kan du inför parlamentet garantera din personliga oavhängighet, och hur kan du garantera att din 
tidigare, nuvarande eller framtida verksamhet inte på något sätt skulle kunna innebära att fullgörandet av dina 
skyldigheter inom kommissionen ifrågasätts? 

 

Vilka av dina personliga kvalifikationer och erfarenheter är särskilt viktiga för uppdraget som 
kommissionsledamot och främjandet av det europeiska allmänintresset, särskilt inom det område som du skulle 
ansvara för?  

Jag har personlig erfarenhet av att leva både med Europeiska unionen och utan den – ett liv i frihet och utan. Det 
har präglat mig som person djupt och gett mig en orubblig beslutsamhet att göra mitt yttersta för att försvara och 
främja de europeiska värdena och det europeiska allmänintresset. 

När Estland 1991 blev självständigt efter den sovjetiska ockupationen bevittnade jag diktaturens fall och den 
omvälvande men utmanande processen för att återupprätta frihet, rättsstatsprincipen, en fri marknadsekonomi och 
ett demokratiskt förhållande mellan medborgarna och staten. Det var en svår process, men det var absolut 
nödvändigt för alla oss ester att slå oss fria från fasorna i vårt förflutna. I dag är jag mycket väl medveten om hur 
nödvändigt det är att värna om vad vi har byggt upp – de värden som finns i Europa och som Europeiska unionen 
bygger på. Som unionens höga representant för utrikes frågor och säkerhetspolitik/vice ordförande för Europeiska 
kommissionen kommer jag att lägga ner hela min själ i att försvara EU:s värden och allmänintresse. 

I mitt arbetsliv stötte jag första gången på EU-politiken som jurist specialiserad på europeisk konkurrensrätt.  När 
jag lämnade yrket var jag partner i en advokatbyrå efter att ha bevisat min förståelse för konkurrenspolitiken och 
min kompetens som advokat, men även min ledarskapsförmåga. Det är en förmåga som jag fortsatte att utveckla 
som föreläsare vid Estlands handelshögskola. Den här tidiga erfarenheten av ledarskap hjälpte mig att bli den 
person jag är i dag, med en stark tro på att empati, vänlighet och medkänsla är viktiga tillgångar som alla personer 
i ledande ställning borde ha, särskilt vid diplomatiska förbindelser. 

När jag valdes in i Europaparlamentet 2014 hade jag redan suttit i det estniska parlamentet och var på många sätt 
intellektuellt förberedd för en politisk karriär i Europa. Naturligtvis har det påverkat mig positivt att ha en pappa 
som varit EU-kommissionär. Min mandatperiod som ledamot av Europaparlamentet hjälpte mig emellertid också 
att utveckla kunskap som jag anser vara relevant för befattningen som hög representant och vice ordförande. Som 
ledamot av utskottet för industrifrågor, forskning och energi (ITRE) ledde jag till exempel parlamentets arbete 
med sex viktiga betänkanden, bland annat om strategin för den digitala inre marknaden och om lagstiftning om 
tullöverträdelser och sanktioner. Båda ärendena omfattade arbete över såväl parti- som nationsgränserna för att 
skapa samförstånd som återspeglade EU-medlemsstaternas olika åsikter och utmynnade i rätt balans, alltid med 
EU-medborgarnas intresse i åtanke. När jag valdes till premiärminister återvände jag till mitt hemland med en 
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förnyad känsla av Estlands ansvar som medlemsstat i Europeiska unionen och mitt personliga ansvar i att försvara 
landets plats i unionen.  

Min regering styrde Estland genom flera kriser, däribland covid-19-pandemin och energiprischocker som drabbade 
Baltikum särskilt hårt. Utöver att visa min förmåga att leda effektivt i en kris är jag särskilt stolt över de positiva 
framsteg som vi gjorde parallellt med detta, som att trots betydande motstånd legalisera samkönade äktenskap 
2023 och att inrätta ett nytt klimatministerium och öka produktionen av förnybar energi, med ett av de mest 
ambitiösa målen i EU när det gäller elproduktion för den gröna omställningen. Jag var fast besluten att förbli en 
orubblig förkämpe för europeiska värden, däribland grundläggande rättigheter och jämlikhet för alla. Jag bär detta 
åtagande med mig varje dag. 

Min mandatperiod som premiärminister var också full av möjligheter att samarbeta med internationella partner. 
Under de senaste tre åren har jag varit i händelsernas centrum för multilateral diplomati på hög nivå, då jag deltagit 
i förhandlingar inom Nato och EU och representerat Estland på den globala arenan vid toppmöten och andra möten 
på hög nivå. Särskilt den erfarenheten har gjort mig väl rustad för det som väntar. Från början av min politiska 
karriär, då jag byggde upp samförstånd mellan ledamöterna i det estniska parlamentet, via arbetet med att hitta en 
gemensam grund mellan Europaparlamentets ledamöter, till att söka kompromisser mellan medlemsstaterna och 
internationellt, har jag nått en punkt där jag har en stark förståelse för hur man ska hantera komplexa förhandlingar 
på hög nivå och samtidigt med fingertoppskänsla balansera nationella prioriteringar och den bredare europeiska 
agendan.  

Europas säkerhet är djupt personlig för mig, som föddes i ett land som länge har påtalat att Rysslands 
imperialistiska dröm aldrig har dött. Men jag är av den starka åsikten att varje land måste dra sitt strå till stacken 
oavsett den geografiska närheten till fientliga grannar. Jag krävde att Estlands försvarsutgifter skulle ökas till över 
3 % av BNP endast ett år efter Rysslands invasion och såg också till att Estland proportionellt blev en av Ukrainas 
största bidragsgivare. Jag ville att Estland skulle föregå med gott exempel. Därför förespråkade jag också 
konsekvent ett starkare EU-engagemang, en gemensam ståndpunkt om ansvarsskyldighet för brott som Ryssland 
begått i sitt anfallskrig mot Ukraina, användning av frysta ryska tillgångar som grund för återuppbyggnadsarbetet 
och initiativet för att tillhandahålla Ukraina en miljon ammunitionsenheter. Det starkaste skydd vi har mot 
Rysslands aggression, och för Europas ställning i världen, är europeisk enighet. Europa måste föregå med gott 
exempel. 

Det här är de färdigheter jag kommer att bidra med om jag godkänns, tillsammans med en stor personlig 
hängivenhet för Europas framtid och framgång som global ledare. 

Hur kommer du att bidra till genomförandet av kommissionens politiska riktlinjer? Hur kommer du att genomföra 
jämställdhetsintegrering och integrera ett jämställdhetsperspektiv i alla politikområden inom ditt ansvarsområde?  
Hur kommer du att genomföra integreringen av ett ungdomsperspektiv?  

Om jag godkänns som kommissionär och vice ordförande för kommissionen kommer min prioritet att vara att i 
betydande mån bidra till genomförandet av kommissionens politiska riktlinjer.  Riktlinjerna och min 
uppdragsbeskrivning kommer att vara min kompass.  Jag strävar efter att utforma en mer strategisk, beslutsam och 
enad utrikes- och säkerhetspolitik som är lämpad för att hantera utmaningarna i dagens värld och främja EU:s 
värden och intressen. Jag kommer att stärka EU:s säkerhet och försvar och samtidigt förespråka ett mer strategiskt 
förhållningssätt till vårt grannskap och våra partnerskap. Jag kommer att främja en modern och samordnad 
utrikespolitik. I en fullständig kollegial anda kommer jag att samarbeta med alla andra kommissionärer för att se 
till att vi gemensamt genomför kommissionens prioriteringar.  

Jag är övertygad om att jämställdhetsinriktade strategier och program och team med jämn könsfördelning leder till 
effektivare och mer hållbara resultat. Jag kommer att arbeta för att integrera ett jämställdhetsperspektiv i våra yttre 
åtgärder, eftersom kvinnors lika värde handlar om mänskliga rättigheter men också om sunt förnuft. EU:s tredje 
handlingsplan för jämställdhet är fortfarande den främsta ramen för att säkerställa att jämställdhetsperspektivet 
integreras i vår utrikespolitik.  

Unga européer förväntar sig att EU agerar för att bevara freden, stärka den internationella säkerheten och främja 
det internationella samarbetet. Jag anser att Europas demokrati och samhälle blir starkare om ungdomar ges en 
starkare röst och en större roll i utvecklingen av EU:s politik. Jag planerar att hålla regelbundna dialoger med 
ungdomar för att lyssna på deras behov och farhågor. Den första dialogen skulle äga rum under de första 100 
dagarna av min mandatperiod.  
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På vilket sätt kan du inför parlamentet garantera din personliga oavhängighet, och hur kan du garantera att din 
tidigare, nuvarande eller framtida verksamhet inte på något sätt skulle kunna innebära att fullgörandet av dina 
skyldigheter inom kommissionen ifrågasätts? 

 

Jag förbinder mig att utan undantag, så snart jag godkänts som vice ordförande, respektera EU-fördragens bokstav 
och anda avseende oavhängighet, öppenhet, opartiskhet och tillgänglighet, i enlighet med artikel 17.3 i fördraget 
om Europeiska unionen (EU-fördraget) och artikel 245 i fördraget om Europeiska unionens funktionssätt (EUF-
fördraget). Jag kommer att iaktta tystnadsplikten i enlighet med artikel 339 i EUF-fördraget.  Jag kommer också 
att respektera uppförandekoden för Europeiska kommissionens ledamöter och dess bestämmelser om 
intressekonflikter och kommer att undvika varje ställning eller situation som skulle kunna äventyra min 
oavhängighet, opartiskhet och tillgänglighet för kommissionen. Min intresseförklaring är fullständig och offentlig, 
och jag kommer att uppdatera den omgående om så skulle behövas. 

Som före detta ledamot av Europaparlamentet har jag redan visat min hängivenhet för de högsta etiska normerna 
och min fulla respekt för EU-fördragens bokstav och anda liksom skyldigheten att agera i det europeiska intresset. 

 

2. Förvaltning av ansvarsområdet och samarbete med Europaparlamentet  

Kan du åta dig att vederbörligen informera parlamentet om ditt och dina avdelningars handlande? I vilket 
avseende anser du att du är redovisningsskyldig inför parlamentet? 

Vilka specifika åtaganden är du beredd att göra när det gäller dina kontakter med och din närvaro i parlamentet, 
både i utskotten och i kammaren, samt när det gäller transparens, samarbete och effektiv uppföljning av 
parlamentets ståndpunkter och begäranden om lagstiftningsinitiativ? Är du beredd att i god tid förse parlamentet 
med uppgifter och handlingar på samma villkor som rådet när det gäller planerade initiativ och pågående 
förfaranden? 

 

Med kollegialitet som den vägledande principen för nästa kommissions verksamhet kommer jag att ha ett nära 
samarbete med mina kommissionärskolleger för att se till att Europa på ett mer strategiskt, beslutsamt och enat 
sätt tillvaratar sina intressen och främjar den regelbaserade världsordningen och våra gemensamma universella 
värden.   

Kan du åta dig att vederbörligen informera parlamentet om ditt och dina avdelningars handlande?  

Som före detta ledamot av Europaparlamentet tror jag verkligen – och har upplevt det själv – att ett effektivt 
interinstitutionellt samarbete förbättrar Europeiska unionens arbete. Jag åtar mig att i rollen som hög representant 
och vice ordförande upprätthålla detta viktiga samarbete. Jag ser också min relation med er som en växelverkan i 
det gemensamma europeiska intresset. När jag var ledamot i Europaparlamentets delegationer, bland annat som 
vice ordförande för delegationen till den parlamentariska samarbetskommittén EU–Ukraina och som ledamot i 
delegationen till den parlamentariska församlingen Euronest och delegationen för förbindelserna med Förenta 
staterna, såg jag den stora fördelen med goda interparlamentariska förbindelser och hur detta kan utgöra en grund 
för starkt interinstitutionellt samarbete inom EU på grundval av informationsutbyte. Regelbundna diskussioner 
med Europaparlamentet och ledamöterna i dess utskott och parlamentariska delegationer kommer också att vara 
en tillgång i mitt arbete som hög representant och vice ordförande. Jag kommer att framhålla detta inom 
kommissionskollegiet, särskilt för de kommissionärer som arbetar med internationella förbindelser.  

Dessutom underströk tillträdande ordförande Ursula von der Leyen i sina uppdragsbeskrivningar EU-
kommissionens mål att ytterligare utnyttja de särskilda förbindelserna mellan kommissionen och 
Europaparlamentet, vilket är ett mål som jag stöder fullt ut och kommer att satsa tid på att respektera enligt bästa 
förmåga.  

I vilket avseende anser du att du är redovisningsskyldig inför parlamentet?  
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Jag kommer att agera i fördragens anda och med en djup övertygelse om att vi kan vinna EU-medborgarnas tillit 
och förtroende endast om vi lyssnar till dem och engagerar oss i demokratisk debatt, framför allt i 
Europaparlamentet.  

Jag kommer att eftersträva nära förbindelser med parlamentet, på grundval av öppenhet, transparens, ömsesidigt 
förtroende och regelbundna utbyten, så att parlamentet kan utöva sin demokratiska tillsyn på ett effektivt sätt. Jag 
kommer att mobilisera parlamentarisk diplomati till stöd för mina ansträngningar. 

Jag är fullt medveten om kravet på att regelbundet höra Europaparlamentet om de viktigaste aspekterna och de 
grundläggande valmöjligheterna när det gäller den gemensamma utrikes- och säkerhetspolitiken (Gusp) och den 
gemensamma säkerhets- och försvarspolitiken (GSFP), i enlighet med artikel 36 i EU-fördraget. Jag tror 
personligen att detta säkerställer redovisningsskyldighet, ökar den demokratiska legitimiteten för EU:s utrikes- 
och säkerhetspolitik och stärker EU:s synlighet och kommunikation med medborgarna i detta avseende. 

Vilka specifika åtaganden är du beredd att göra när det gäller dina kontakter med och din närvaro i parlamentet, 
både i utskotten och i kammaren, samt när det gäller transparens, samarbete och effektiv uppföljning av 
parlamentets ståndpunkter och begäranden om lagstiftningsinitiativ?  

Om jag godkänns åtar jag mig att i min tjänsteutövning fullt ut genomföra de tillämpliga fördragsbestämmelserna, 
särskilt artikel 36 i EU-fördraget, och 2010 års förklaring om politisk ansvarsskyldighet. Jag kommer fullt ut att 
respektera bestämmelserna i 2010 års ramavtal om förbindelserna mellan Europaparlamentet och Europeiska 
kommissionen, 2016 års interinstitutionella avtal om bättre lagstiftning och 2020 års interinstitutionella avtal 
mellan Europaparlamentet, rådet och Europeiska kommissionen om budgetdisciplin, samarbete i budgetfrågor och 
sund ekonomisk förvaltning. 

I enlighet med artikel 36 i EU-fördraget kommer jag att regelbundet höra och informera Europaparlamentet om de 
viktigaste aspekterna av mitt arbete och de grundläggande valmöjligheterna när det gäller vår gemensamma 
utrikes- och säkerhetspolitik. Jag åtar mig särskilt att föra en regelbunden dialog med utskottet för utrikesfrågor 
och genom debatter i kammaren, i synnerhet inför antagandet av Europaparlamentets årsrapport om genomförandet 
av Gusp och GSFP och årsrapporten om mänskliga rättigheter och demokrati i världen. Jag åtar mig också att 
regelbundet diskutera utrikes frågor genom utbyten med de berörda utskotten och enskilda utbyten. När det gäller 
förhandlingar om internationella avtal kommer jag, som föreskrivs i artikel 218.10 i EUF-fördraget och relevant 
rättspraxis från Europeiska unionens domstol, att se till att Europaparlamentet på lämpligt sätt får fullständig och 
omedelbar information i alla skeden av förfarandet, om både icke-Gusp- och Gusp-avtal under mitt ansvar. Till 
följd av detta kommer parlamentet att kunna utöva demokratisk kontroll av unionens yttre åtgärder i enlighet med 
fördragen och i linje med den institutionella balansen och bevarandet av alla berörda institutioners relevanta 
befogenheter. 

Jag har för avsikt att fortsätta att involvera Europaparlamentet i den strategiska styrningen av 
finansieringsinstrumenten i enlighet med den plan för den geopolitiska högnivådialogen som inrättats inom ramen 
för instrumentet för grannskapet, utvecklingssamarbete och internationellt samarbete – Europa i världen. Utbytena 
i det särskilda utskottet kommer också att stå högt upp på vår gemensamma dagordning. Jag avser också att i 
möjligaste mån regelbundet delta i de interparlamentariska Gusp- och GSFP-konferenserna. I detta avseende har 
praxisen att organisera dem i anslutning till Gymnichmötena visat sig vara till hjälp och är värd att upprätthålla.  

Att bjuda in ordförandena för de olika utrikesutskotten till de informella mötena i rådet (utrikes frågor) i dess olika 
konstellationer är en fråga där jag kommer att samarbeta aktivt med det roterande ordförandeskapet i rådet.   

Är du beredd att i god tid förse parlamentet med uppgifter och handlingar på samma villkor som rådet när det 
gäller planerade initiativ och pågående förfaranden? 

Jag åtar mig att fullt ut genomföra de relevanta bestämmelserna i 2010 års ramavtal och i 2016 års 
interinstitutionella avtal om bättre lagstiftning vilka syftar till att fördjupa partnerskapet mellan Europaparlamentet 
och kommissionen.  

Om jag godkänns kommer jag att se det som en principsak att parlamentsutskotten involveras i all viktig utveckling 
som hör till mitt ansvarsområde samtidigt och på samma villkor som rådet, i enlighet med principen om 
institutionell jämvikt och bevarandet av alla berörda institutioners relevanta befogenheter.  
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Om jag godkänns kommer jag att säkerställa att Europaparlamentet involveras i all viktig utveckling som hör till 
mitt ansvarsområde samtidigt och på samma villkor som rådet när båda institutionernas befogenheter är likvärdiga. 
I enlighet med förklaringen om politisk ansvarsskyldighet förbinder jag därtill mig själv och de avdelningar som 
lyder under mig att upprätthålla och intensifiera praxisen att utbyta synpunkter under planeringsfasen av initiativ 
och strategier på Gusp-området. 

 

 

 

Frågor från utskottet för utrikesfrågor  

3. I de politiska riktlinjerna för nästa Europeiska kommission 2024–2029 står det bland annat att EU:s 
gemensamma utrikes- och säkerhetspolitik (Gusp) måste utformas utifrån den nuvarande globala verkligheten och 
att EU måste agera mer beslutsamt för att tillvarata sina strategiska intressen. Utan att det påverkar 
kommissionens beslutsförfaranden, vilka är dina konkreta prioriteringar och mål på kort, medellång och lång sikt 
(inom ramen för din mandatperiod) för att uppnå en mer strategisk, bestämd och enad gemensam utrikes- och 
säkerhetspolitik, som bygger på principen om de mänskliga rättigheterna och utgår från EU:s värden och 
principer? Vilka är enligt dig de största utmaningarna (internationella, regionala, bilaterala, institutionella osv.) 
på vägen mot att uppnå dessa prioriteringar och mål, och hur avser du att hantera dem?  

I en våldsam, instabil och farlig värld där demokratin, rättsstatsprincipen och de mänskliga rättigheterna ständigt 
hotas har EU en mycket viktig roll att spela som förespråkare för dessa värden och försvarare av den regelbaserade 
världsordningen och, i detta arbete, som samarbetspartner med andra. Våra prioriteringar under de kommande fem 
åren – med utgångspunkt i de politiska riktlinjerna – kommer att definiera Europas plats i världen under de 
kommande fem årtiondena. Om vi fattar rätt beslut nu kommer vi att säkerställa att EU att vårt öde inte avgörs av 
omständigheterna eller hänger på andras vilja. Generellt sett är detta de mål och värderingar som jag tror att vi 
måste bygga vår gemensamma utrikes- och säkerhetspolitik på. Om jag godkänns kommer jag att se till att mitt 
arbete är inkluderande och utförs i samordning med mina kollegor i kollegiet, Europaparlamentet, rådet, 
medlemsstaterna och länder på väg mot ett EU-medlemskap. Jag håller också med om att EU:s beslutsfattande 
inom den gemensamma utrikes- och säkerhetspolitiken (Gusp) måste bli snabbare och effektivare, bland annat 
genom användning av konstruktiv röstnedläggning samt genom omröstning med kvalificerad majoritet i de fall 
där detta möjliggörs i fördraget. Jag kommer att samarbeta med rådet och medlemsstaterna och prioritera att 
övervinna befintliga hinder för att fullt ut utnyttja mina befogenheter enligt fördraget, men jag vill också att det 
ska finnas en känsla av delat ansvar för EU:s yttre åtgärder.  
 
Min prioritering på kort sikt måste vara att ta itu med de akuta globala utmaningarna som Rysslands krig mot 
Ukraina och förstärkningen av EU:s säkerhet och försvar. Hur vi bemöter Rysslands olagliga anfallskrig mot 
Ukraina berättar för världen vem vi är och vilka värden vi står för. Förutom att det moraliskt sett är rätt sak att 
göra anser jag också att EU:s stöd till Ukraina – politiskt, ekonomiskt och militärt – så länge som detta krävs för 
att vinna kriget, ger oss verklig trovärdighet på den globala arenan genom en mer strategisk, bestämd, enad och 
människorättscentrerad Gusp. EU:s stöd till återuppbyggnaden av Ukraina är också avgörande för landets 
förberedelser inför EU-medlemskapet. Denna process omfattar att se till rättvisa utkrävs för alla som blivit offer 
för krigsförbrytelser och att Ryssland betalar för den skada landet har orsakat.  
 
Vi befinner oss i dag i en situation där vi behöver stärka EU:s säkerhet och försvar som båda är under hot. Vi måste 
agera snabbt. Under de första 100 dagarna av mitt mandat kommer jag tillsammans med kommissionären med 
ansvar för försvar och rymdfrågor att föreslå en vitbok om det europeiska försvarets framtid. I den kommer vi att 
identifiera vilka investeringar som behövs och lägga fram idéer för en mer långsiktig strategi för att bygga en 
europeisk försvarsunion. Beredskap är en grundläggande del av effektiv säkerhet och ett effektivt försvar och jag 
kommer att bidra till utformningen av unionens strategi för krisberedskap. Jag kommer att arbeta för att stärka 
EU:s operativa kapacitet, stärka civila och militära GSFP-uppdrag och använda den nya övergripande 
uppsättningen restriktiva åtgärder mot hybridhot. Jag kommer också att prioritera en ytterligare fördjupning av 
partnerskapet mellan EU och Nato inom hela spektrumet av säkerhets- och försvarsfrågor. 
 
Medan Rysslands krig mot Ukraina hotar Europeiska unionens integritet har krisen i Mellanöstern efter 
terroristattackerna den 7 oktober 2023 också en obestridlig spridningseffekt, som kan ses både i upptrappningen 
av konflikten i Mellanöstern och i den högsta nivån av antisemitism i Europa sedan förintelsen. EU måste fortsätta 
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att gå i bräschen för humanitära insatser och samarbeta med alla aktörer för att stödja strävan efter en rättvis och 
allomfattande fred i regionen, med fokus på att främja tvåstatslösningen och stärka partnerskapen med viktiga 
regionala aktörer. Om jag godkänns är jag därför fast besluten att gör allt jag kan i denna fråga i min egenskap av 
hög representant/vice ordförande, och att i nära samarbete med kommissionären med ansvar för 
Medelhavsområdet lägga fram en övergripande strategi för EU och Mellanöstern och utforma gemensamma EU-
ståndpunkter.  
 
Jag kommer tillsammans med kommissionären med ansvar för Medelhavsområdet att lägga fram idéer för att 
omforma EU:s förbindelser med Medelhavsområdet från ett perspektiv på olika nivåer – från det multilaterala till 
det regionala – med en ny pakt för Medelhavsområdet.  
 
I slutet av min mandatperiod vill jag att mitt arbete tillsammans med kommissionären med ansvar för 
internationella partnerskap har lett till att EU ska ha stärkt långsiktiga och ömsesidigt fördelaktiga partnerskap 
över hela världen, från Latinamerika och Karibien till regionen Indiska oceanen/Stilla havet – bland annat genom 
en ny strategisk agenda för EU och Indien – och från Centralasien till Afrika. En prioritering på kort sikt i detta 
avseende är vår förberedelse inför toppmötet mellan EU och Afrikanska unionen 2025. Våra partner är viktiga. 
Jag kommer att vara oförtröttlig i min strävan efter att skapa starkare band över hela världen. 
 
Och på alla nivåer från den regionala till den bilaterala kommer jag att samarbeta med våra strategiska och 
likasinnade partner, inbegripet dem i G7, för att eftersträva gemensamma mål och intressen. Detta omfattar 
naturligtvis också Förenade kungariket, och Förenta staterna som kommer att förbli EU:s viktigaste partner och 
allierade. 
 
Jag kommer också att göra allt för att försvara EU:s värden och skydda EU:s intressen gentemot systemrivaler. 
Min prioritering i kontakterna med Kina kommer att vara att skydda EU:s geopolitiska och ekonomiska säkerhet 
genom att arbeta med ansvariga kolleger i kommissionskollegiet och med EU:s medlemsstater. De mest akuta 
utmaningarna här är Kinas stöd till Ryssland och de strukturella obalanserna mellan EU och Kina till följd av icke 
marknadsmässig politik och praxis vilket skapar illojal konkurrens och ojämlika villkor. 
Med tanke på de allt viktigare yttre dimensionerna av EU:s interna politik, från migration till klimatförändringar, 
digitalisering till ekonomisk säkerhet, energi och tillgång till kritiska råvaror, kommer jag att säkerställa nära 
samordning med relevanta kommissionärer och samarbeta med våra internationella partner där detta behövs. När 
det gäller migration – som är en stor utmaning och en tydlig prioritering för många EU-medlemsstater – kommer 
vi att fortsätta att utveckla strategiska förbindelser i fråga om migration och säkerhet med länder utanför EU, 
särskilt ursprungs- och transitländer, och bekämpa instrumentalisering av migranter vid EU:s yttre gränser. I detta 
syfte kommer jag att föra ett nära samarbete med kommissionären med ansvar för Medelhavsområdet, 
kommissionären med ansvar för internationella partnerskap och kommissionären med ansvar för inrikes frågor 
och migration. 
 
Hur EU bygger upp sina förbindelser med tredjeländer på andra sidan av världen har en djupgående inverkan på 
de förbindelser vi har med våra närmaste grannar, särskilt de som söker medlemskap i EU. Tillsammans med 
kommissionären med ansvar för utvidgning kommer jag inte bara att prioritera förbindelserna med 
utvidgningsländerna, bidra till översyner av politiken före utvidgningen – bland annat när det gäller säkerhet och 
försvar – uppmuntra goda grannförbindelser och försoning och hjälpa till att ta itu med bilaterala frågor i 
utvidgningsprocessen, utan jag kommer också att göra mitt yttersta i mitt arbete över hela världen för att se till att 
nya EU-medborgare också är stolta över den union de ansluter sig till.  
 
Till grund för allt detta ligger den grundläggande respekten för internationell rätt, FN-stadgan och den allmänna 
förklaringen om de mänskliga rättigheterna, som på senare tid har börjat utmanas av alternativa modeller. Jag anser 
att EU har ett grundläggande ansvar för att främja multilateralism och bidra till globala insatser för att reformera 
och modernisera det internationella regelbaserade systemet, inbegripet den finansiella strukturen. 
 
 
4. Hur avser du att förbättra samordningen mellan kommissionsledamöterna, särskilt med de nominerade 
kommissionsledamöterna med ansvar för Medelhavet och för internationella partnerskap, i fråga om att i 
betydande grad öka det kombinerade inflytandet från den externa politiken och den externa dimensionen av den 
interna politiken? Hur kommer du att åtgärda den allt större bristen på tydlighet i EU:s externa representation 
och behovet av att tydligt definiera ansvarsområdena för alla institutionella aktörer som deltar i EU:s yttre 
åtgärder? Hur avser du att förbättra användningen av befintliga instrument – eller utarbeta nya instrument – för 
att maximera EU:s internationella inflytande och de yttre åtgärdernas politiska effekt? Särskilt när det gäller 
– investeringar i partnerskap runt om i världen, till exempel genom Global Gateway, 
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– strategisk användning av EU:s externa finansieringsinstrument, även inför nästa fleråriga budgetram 
(samtidigt som parlamentet garanteras en verklig roll i den strategiska styrningen av instrumenten), 
– enhetlig, effektiv och strategisk kommunikation om den externa politiken och de yttre åtgärderna som en 
motvikt till falska narrativ och desinformation i tredjeländer,  
– att säkerställa att Europeiska utrikestjänstens ekonomiska resurser, sakkunskap inom personalstyrkan 
och rekryteringsstrategi motsvarar ambitionsnivån, inklusive striktare kvalifikationskrav för de viktigaste 
tjänsterna, 

– bedömning av effektiviteten hos pågående uppdrag och insatser inom den gemensamma säkerhets- och 
försvarspolitiken (GSFP) samt inrättande av nya sådana uppdrag och insatser, 
– att stärka EU:s maktposition inom globala frågor och skydda unionen från illasinnad extern påverkan 
och hot,  
– en enhetlig och stärkt europeisk sanktionspolitik som inte bara gör det svårare för Ryssland att fortsätta 
sin aggression utan även bekämpar kringgående och undvikande av sanktioner, inbegripet hur du tänker öka 
kapaciteten för informationsutbyte inom EU:s institutioner och medlemsstater men även med viktiga 
partnerländer, hur du kommer att hantera alliansfriheten i ett stort antal länder, däribland kandidatländer, samt 
om du stödjer inrättandet av en centraliserad EU-kapacitet för verkställande av sanktioner och som gör det möjligt 
för kommissionen att motsätta sig ett undantag från sanktioner vilket godkänts av en medlemsstat enligt rådets 
förordning (EU) nr 833/2014?  
 
Hur avser du att förbättra samordningen mellan kommissionsledamöterna, särskilt med de nominerade 
kommissionsledamöterna med ansvar för Medelhavet och för internationella partnerskap, i fråga om att i 
betydande grad öka det kombinerade inflytandet från den externa politiken och den externa dimensionen av den 
interna politiken? 

I de politiska riktlinjerna och uppdragsbeskrivningen anges en vision där alla arbetsområden är sammankopplade 
och där ledamöterna arbetar i en anda av kollegialitet. I min roll som vice ordförande för kommissionen kommer 
jag, om jag godkänns, att främja regelbundna möten för kommissionärerna vars ansvarsområden gäller EU:s yttre 
förbindelser så att vi kan anpassa viktiga prioriteringar efter varandra och samordna åtgärder. Med tanke på vikten 
av att stärka samstämmigheten mellan intern och extern politik och behovet av att vara lyhörd för farhågor från 
tredjeländer som påverkas av EU-lagstiftning kommer jag vid behov att bjuda in andra ledamöter. Jag kommer att 
främja gemensamma kontakter med partnerländer inom ramen för Team Europe-strategin. Jag ser detta som endast 
fördelaktigt för att stärka EU:s globala närvaro och diplomatiska inflytande. 

Hur kommer du att åtgärda den allt större bristen på tydlighet i EU:s externa representation och behovet av att 
tydligt definiera ansvarsområdena för alla institutionella aktörer som deltar i EU:s yttre åtgärder?  

Fördragen fastställer ramen och de vägledande principerna för unionens representation utåt och kommer att 
respekteras. Detta är den ram som jag kommer att arbeta inom, med beaktande av att EU:s prioriteringar under 
nästa mandatperiod har viktiga yttre dimensioner som kommer att kräva en ännu starkare EU-representation på 
den internationella arenan och mer samarbete mellan alla institutionella aktörer som är involverade i EU:s yttre 
åtgärder med full respekt för aktörernas respektive befogenheter.   

Hur avser du att förbättra användningen av befintliga instrument – eller utarbeta nya instrument – för att 
maximera EU:s internationella inflytande och de yttre åtgärdernas politiska effekt? Särskilt när det gäller 

– investeringar i partnerskap runt om i världen, till exempel genom Global Gateway, 

Om jag blir godkänd kommer jag att samarbeta med andra kommissionärer för att strategiskt mobilisera och 
utnyttja EU:s alla tillgängliga strategier, instrument och resurser i syfte av att maximera EU:s internationella 
inflytande. Jag kommer att prioritera inrättandet av ömsesidigt fördelaktiga övergripande partnerskap som bygger 
på en gedigen förståelse av våra geopolitiska mål, våra förbindelser med partner och våra och partnernas respektive 
intressen. Vi kommer genomföra en integrerad strategi där den ekonomiska och humanitära politiken och 
utvecklings-, freds- och säkerhetspolitiken samverkar.  

 

Global Gateway har redan lett till stärkt resiliens både för Europeiska unionen och för partnerländerna och 
samtidigt bidragit effektivt till målen för hållbar utveckling. I enlighet med de politiska riktlinjerna och i nära 
samarbete med kommissionären med ansvar för internationella partnerskap kommer jag att bidra till att föra Global 
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Gateway till nästa nivå, med ett integrerat erbjudande till våra partner där såväl infrastrukturinvesteringar som 
handel och makroekonomiskt stöd ingår. Detta kommer att göras genom en Team Europe-strategi inom ramen för 
våra omfattande partnerskap och i synergi med befintliga eller framtida partnerskap med de berörda länderna, 
inbegripet nya partnerskap för ren handel och rena investeringar. Parallellt kommer jag också att stödja en 
differentierad strategi när det gäller de minst utvecklade länderna, instabila eller konfliktdrabbade länder och andra 
komplexa miljöer.  

– strategisk användning av EU:s externa finansieringsinstrument, även inför nästa fleråriga budgetram 
(samtidigt som parlamentet garanteras en verklig roll i den strategiska styrningen av instrumenten), 

Som medlagstiftare har Europaparlamentet en central roll att spela i sektorsförhandlingarna om den fleråriga 
budgetramen. Om jag godkänns kommer jag tillsammans med berörda kommissionärer att eftersträva parlamentets 
fortsatta deltagande i den strategiska styrningen av finansieringsinstrument för yttre åtgärder, med utgångspunkt i 
den modell som inrättats genom den geopolitiska högnivådialogen inom ramen för instrumentet Europa i världen. 
Det är avgörande att dessa instrument positionerar EU som en global aktör, stärker vår beredskap och stöder EU:s 
externa arbete med att främja sina geopolitiska prioriteringar. Det kommer att vara min prioritering i detta 
sammanhang.  

– enhetlig, effektiv och strategisk kommunikation om den externa politiken och de yttre åtgärderna som en 
motvikt till falska narrativ och desinformation i tredjeländer,  

Jag kommer att prioritera utvecklingen av en stark strategisk kommunikationsstrategi för mandatperioden 2024–
2029, med bidrag från alla relevanta EU-aktörer. Det ligger i vårt gemensamma intresse att vi upprätthåller mottot 
ett budskap, många röster. EU-delegationerna kommer att spela en viktig roll när det gäller att formulera detta på 
ett sätt som får gehör i lokala sammanhang. Motverkande av falska narrativ och desinformation i tredjeländer 
måste vara en tydlig prioritering i vår kommunikationsstrategi och är en central funktion för EU-diplomater. I 
synnerhet när det gäller utländsk informationsmanipulering och inblandning vill jag bygga vidare på vår expertis, 
bland annat i Europaparlamentet, och på de framgångsrika projekt som redan finns, såsom EUvsDisinfo. Samtidigt 
vill jag att utrikestjänsten fullt ut utnyttjar digitala verktyg och samarbetar med experter på området utländsk 
informationsmanipulering och inblandning över hela världen för att se till att EU fortsätter att ligga i framkant i 
insatserna för att bekämpa detta hot. Om jag godkänns kommer jag att arbeta tillsammans med mina kolleger i 
kommissionen för att säkerställa en samordnad strategi som skapar synergier. 

– att säkerställa att Europeiska utrikestjänstens ekonomiska resurser, sakkunskap inom personalstyrkan 
och rekryteringsstrategi motsvarar ambitionsnivån, inklusive striktare kvalifikationskrav för de viktigaste 
tjänsterna, 

Utrikestjänsten står inför ekonomiska utmaningar på grund av hög inflation i länder utanför EU, särskilt sedan 
Ryssland inledde sitt anfallskrig. Mellan 2021 och 2023 ökade utrikestjänstens icke-lönerelaterade utgifter, som 
omfattas av rubrik 7, med 8,9 % totalt och med 18 % vid delegationerna, medan budgeten för sådana utgifter endast 
ökade med 2,2 % under samma period.  

Jag kommer att se till att utrikestjänsten, tillsammans med kommissionens avdelningar, anpassar delegationerna 
till den geopolitiska verkligheten, samtidigt som den arbetar mer ändamålsenligt och effektivt. Jag kommer också 
att instruera mina avdelningar att upprätthålla en proaktiv rekryteringsstrategi, med riktade interna och externa 
uttagningsprov inriktade på framväxande diplomatiska behov, med urvalsprocesser som fortfarande bygger på 
meriter och kriterier som motsvarar befattningarnas nivå och ansvar. Ansträngningarna för att förankra 
jämställdhet och geografisk balans måste fortsätta. Vid utnämning av högre befattningar vid högkvarter och 
delegationer kommer en panel av högre chefer inom utrikestjänsten, rådets generalsekretariat och kommissionen 
tillsammans med företrädare för medlemsstaterna att delta i rekryteringsförfarandet för att säkerställa en rättvis 
och grundlig process. 

– bedömning av effektiviteten hos pågående uppdrag och insatser inom den gemensamma säkerhets- och 
försvarspolitiken (GSFP) samt inrättande av nya sådana uppdrag och insatser, 

Om jag godkänns kommer jag att prioritera att alla EU:s GSFP-uppdrag och GSFP-insatser regelbundet ses över 
och bedöms för att säkerställa att de utformas med rätt mål, mandat och resurser för att tjäna sitt syfte. Tillsammans 
med strategisk och regelbunden översyn från rådets sida, kommer detta att bidra till att identifiera var uppdragen 
och insatserna tillför mervärde och var vi behöver omprioritera eller identifiera ytterligare behov.  
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– att stärka EU:s maktposition inom globala frågor och skydda unionen från illasinnad extern påverkan 
och hot,  

Endast genom att skydda oss själva mot skadlig yttre påverkan och hot kan vi säkerställa att EU är en stark makt i 
globala frågor. Aktörer som Ryssland, Iran, Nordkorea och i viss mån Kina strävar efter att använda ömsesidigt 
beroende som ett vapen och utnyttja våra samhällens öppenhet mot oss. Vi måste vara väl förberedda på detta 
genom allt från snabb analys av hot till användning av befintliga instrument till deras fulla potential, inbegripet 
det nya övergripande sanktionssystemet för hybridhot. Jag kommer att outtröttligt arbeta tillsammans med mina 
kolleger i kollegiet för att skydda våra medborgare och demokratiska institutioner samt vår ekonomi och kritiska 
infrastruktur från externa hot, bland annat i utarbetandet av en ny unionsstrategi för krisberedskap. 

– en enhetlig och stärkt europeisk sanktionspolitik som inte bara gör det svårare för Ryssland att fortsätta 
sin aggression utan även bekämpar kringgående och undvikande av sanktioner, inbegripet hur du tänker öka 
kapaciteten för informationsutbyte inom EU:s institutioner och medlemsstater men även med viktiga 
partnerländer, hur du kommer att hantera alliansfriheten i ett stort antal länder, däribland kandidatländer, samt 
om du stödjer inrättandet av en centraliserad EU-kapacitet för verkställande av sanktioner och som gör det möjligt 
för kommissionen att motsätta sig ett undantag från sanktioner vilket godkänts av en medlemsstat enligt rådets 
förordning (EU) nr 833/2014?  

För att EU:s sanktionspolitik ska bli verkligt effektiv måste den verkställs fullt ut av medlemsstaterna och får inte 
kringgås.  Jag kommer att verka för mer samarbete för att hantera de många aspekter som rör kringgående, 
inbegripet informationsutbyte, med viktiga likasinnade partner. Dessa partner omfattar bland annat länder i G7, 
men även kandidatländer som måste efterleva de EU-värden som Gusp bygger på som en del av 
anslutningsprocessen. Inom mitt ansvarsområde kommer jag att samarbeta med kommissionären med ansvar för 
finansiella tjänster och spar- och investeringsunionen för att stödja ett enhetligt genomförande av EU:s sanktioner 
i hela EU. 
 

5. I din uppdragsbeskrivning står det att du ska försöka aktivera användningen av de klausuler som fastställs i 
fördragen – särskilt dem som avses i artiklarna 31.2, 41.3, 45.2 och 46.2–46.5 i fördraget om Europeiska unionen 
– vilka gör det möjligt att fatta beslut med kvalificerad majoritet inom den gemensamma utrikes- och 
säkerhetspolitiken. Vilka hinder förutser du för utförandet av denna uppgift och hur avser du att skapa konsensus 
så att omröstning med kvalificerad majoritet ska kunna användas i så stor utsträckning som möjligt för beslut om 
den gemensamma utrikes- och säkerhetspolitiken, särskilt sett i ljuset av parlamentets uppmaning till rådet att 
stegvis övergå till omröstning med kvalificerad majoritet för Gusp-beslut som saknar militära eller 
försvarsrelaterade konsekvenser, med hänsyn till vissa medlemsstaters farhågor? Hur tänker du därtill nå 
samförstånd i frågor som splittrar medlemsstaterna?  

Enligt fördragen är Gusp-området föremål för särskilda regler; bland annat är enhällighet i rådet den allmänna 
regeln för beslutsprocessen. Enhällighet främjar EU:s enighet och styrka, men enhälligheten bör inte fördröja vår 
beslutsamhet och förmåga att reagera på brådskande stora utmaningar. Vi har nyligen sett prov på detta när rådet 
inte har kunnat enas om EU:s uttalanden, eller när unionen inte har kunnat yttra sig i internationella organisationer 
och tala med en enad röst. Tyvärr har detta också varit ett hinder för EU:s stöd till Ukraina, särskilt när det gäller 
att fullt ut utnyttja den europeiska fredsfaciliteten. För att kunna utöva globalt ledarskap måste unionen kunna fatta 
beslut på ett snabbare och effektivare sätt och övervinna begränsningar i beslutsfattandet. I min egenskap av hög 
representant/vice ordförande kommer jag, i linje med min uppdragsbeskrivning, att försöka övertyga alla om att 
detta mål är av allmänt intresse. Olika lösningar har utforskats för att göra det möjligt att fatta beslut med 
kvalificerad majoritet och för att öka effektiviteten i unionens åtgärder på Gusp-området: 

– Användningen av konstruktiv röstnedläggning, särskilt under de första dagarna av Rysslands anfallskrig 
mot Ukraina [vilket gjorde det möjligt för militärt neutrala medlemsstater att inte motsätta sig de beslut 
som fattades inom ramen för den europeiska fredsfaciliteten för att ersätta de medlemsstater som 
beslutade sig för att leverera dödliga vapen till Ukraina]. 

– Användningen av de befintliga ”övergångsklausulerna” i fördragen, som skulle göra det möjligt för EU 
att fatta vissa viktiga beslut inom Gusp genom omröstning med kvalificerad majoritet, dvs. lika snabbt 
som andra globala aktörer. Men för att dessa klausuler ska kunna aktiveras krävs ett enhälligt beslut av 
Europeiska rådet.  
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Gusp har traditionellt sett varit ett suveränitetskänsligt område, och av olika skäl vill flera medlemsstater inte gå 
vidare mot omröstning med kvalificerad majoritet. Jag förstår att vissa ser möjligheten att lägga in veto som den 
yttersta garantin för att skydda sina nationella intressen och sitt inflytande i EU:s beslutsfattande. I vissa fall har 
dock enhällighet också instrumentaliserats, vilket strider mot fördragets princip om lojalt samarbete. 

Med detta i åtanke avser jag, om jag godkänns, att inleda en öppen diskussion med rådet för att se till att vi bygger 
upp det förtroende som krävs för att undersöka om vi kan använda dessa klausuler. Jag anser att det skulle vara ett 
bra testfall att utnyttja de möjligheter som redan föreskrivs i fördraget, vilket skulle göra det möjligt för 
medlemsstaterna att bygga upp förtroende för användningen av omröstning med kvalificerad majoritet. Vårt 
gemensamma mål måste vara att säkerställa trovärdighet, konsekvens och effektivitet i EU:s yttre åtgärder, 
samtidigt som vi säkerställer medlemsstaternas egenansvar. 
 
 
6. De politiska riktlinjerna för nästa Europeiska kommission 2024–2029 syftar till att stärka kommissionens 
förbindelser med Europaparlamentet. Utifrån dina föregångares åtaganden (och den bästa praxis som etablerats 
tillsammans med dem), skulle du kunna ange närmare hur du avser att 
– i praktiken involvera parlamentet proaktivt (som en integrerad aktör i ”Team Europe”) från de tidigaste 
skedena i processen att utarbeta och utveckla dina prioriteringar och mål, 
– säkerställa att parlamentets ståndpunkter vederbörligen beaktas i dina förslag (även gemensamma 
förslag) till rådets rättsakter på alla teman av relevans för utskottet för utrikesfrågor (inbegripet restriktiva 
åtgärder och sanktioner), samråd om EU:s utrikespolitiska prioriteringar och ståndpunkter (särskilt inför 
utrikesrådets sammanträden) samt nya eller uppdaterade EU-meddelanden och EU-strategier, och säkerställa att 
parlamentet och i synnerhet dess utskott för utrikesfrågor i god tid och på ett systematiskt sätt informeras om 
sådana förslag, samråd och dokument, 
– säkerställa att det inom tre månader efter antagandet av parlamentets resolutioner på Gusp/GSFP-
området ska tillhandahållas en skriftlig uppföljning med en bedömning av hur parlamentets ståndpunkter har 
beaktats, 
– säkerställa att parlamentets synpunkter vederbörligen tas med i beräkningen före och under hela 
processen med internationella förhandlingar, inbegripet att parlamentet och i synnerhet utskottet för utrikesfrågor 
omedelbart får fullständig information under alla skeden av förhandlingarna om internationella avtal (även icke-
bindande avtal, överenskommelser och samförståndsavtal) samt om genomförande och översyn, och att ingen 
provisorisk tillämpning av ett avtal ska begäras förrän parlamentet gett sitt samtycke, i detta sammanhang komma 
vidare med översynen av det interinstitutionella avtalet från 2002 om tillgång till känslig information på 
Gusp/GSFP-området (exempelvis om sanktioner, mandaten för GSFP-uppdrag, rapporter från uppdragen och 
landsspecifika strategier som EU:s särskilda representanter skickar till kommittén för utrikes- och 
säkerhetspolitik)? 

– i praktiken involvera parlamentet proaktivt (som en integrerad aktör i ”Team Europe”) från de tidigaste 
skedena i processen att utarbeta och utveckla dina prioriteringar och mål, 

Som före detta ledamot av Europaparlamentet sätter jag stort värde på den parlamentariska diplomatin. Om jag 
godkänns åtar jag mig att bygga vidare på befintlig god praxis och bibehålla regelbundna diskussioner med 
Europaparlamentet – särskilt med utskottet för utrikesfrågor – om EU:s utrikespolitiska prioriteringar, dess mål 
och genomförandet av dessa prioriteringar genom den strukturerade dialogen om kommande förslag och 
meddelanden från kommissionens arbetsprogram, samt att delta i ad hoc-diskussioner i lämpligt format.  

– säkerställa att parlamentets ståndpunkter vederbörligen beaktas i dina förslag (även gemensamma 
förslag) till rådets rättsakter på alla teman av relevans för utskottet för utrikesfrågor (inbegripet restriktiva 
åtgärder och sanktioner), samråd om EU:s utrikespolitiska prioriteringar och ståndpunkter (särskilt inför 
utrikesrådets sammanträden) samt nya eller uppdaterade EU-meddelanden och EU-strategier, och säkerställa att 
parlamentet och i synnerhet dess utskott för utrikesfrågor i god tid och på ett systematiskt sätt informeras om 
sådana förslag, samråd och dokument, 

Om jag godkänns åtar jag mig att beakta Europaparlamentets synpunkter i de förslag som jag lägger fram för rådet. 
Jag kommer att systematiskt och konsekvent hålla fast vid nuvarande praxis för dialog. Jag kommer också att 
informera och samråda med utskottet för utrikesfrågor. I enlighet med etablerad praxis, och oberoende av andra 
typer av diskussioner, kommer jag att skriftligen informera utskottet för utrikesfrågors ordförande om resultatet 
av rådsmötena. Jag anser att en omfattande och konkret dialog är det effektivaste och mest konstruktiva sättet att 
se till att Europaparlamentets synpunkter och ståndpunkter vederbörligen beaktas. Till exempel har 
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Europaparlamentets ståndpunkt och åtgärder spelat en viktig roll för att effektivt nå ut till tredjeländer som svar 
på Rysslands anfallskrig mot Ukraina. Jag åtar mig att fortsätta med denna praxis. 

– säkerställa att det inom tre månader efter antagandet av parlamentets resolutioner på Gusp/GSFP-
området ska tillhandahållas en skriftlig uppföljning med en bedömning av hur parlamentets ståndpunkter har 
beaktats, 

Jag är fast besluten att ta vederbörlig hänsyn till Europaparlamentets ståndpunkter i mitt arbete och kommer att 
instruera utrikestjänsten i enlighet med detta. Jag föreslår att vi ska ha en ständigt pågående dialog och uppföljning, 
där båda sidor snabbt kan anpassa sig, beakta den senaste utvecklingen och ta hänsyn till den snabbt föränderliga 
internationella dynamiken.   

– säkerställa att parlamentets synpunkter vederbörligen tas med i beräkningen före och under hela 
processen med internationella förhandlingar, inbegripet att parlamentet och i synnerhet utskottet för utrikesfrågor 
omedelbart får fullständig information under alla skeden av förhandlingarna om internationella avtal (även icke-
bindande avtal, överenskommelser och samförståndsavtal) samt om genomförande och översyn, och att ingen 
provisorisk tillämpning av ett avtal ska begäras förrän parlamentet gett sitt samtycke, i detta sammanhang komma 
vidare med översynen av det interinstitutionella avtalet från 2002 om tillgång till känslig information på 
Gusp/GSFP-området (exempelvis om sanktioner, mandaten för GSFP-uppdrag, rapporter från uppdragen och 
landsspecifika strategier som EU:s särskilda representanter skickar till kommittén för utrikes- och 
säkerhetspolitik)? 

Om jag godkänns kommer jag att sträva efter att upprätthålla principerna om transparens, ansvarsutkrävande och 
demokratisk legitimitet. Jag kommer att se till att Europaparlamentet på lämpligt sätt får fullständig och omedelbar 
information i alla skeden av förfarandet för internationella avtal. För detta krävs upprättandet av nödvändiga 
arrangemang för att, vid behov, säkerställa konfidentiell behandling.  

När det gäller frågan om icke-bindande avtal vill jag erinra om att de, såsom domstolen har bekräftat, omfattas av 
rådets politiska befogenheter. Trots detta är jag beredd att undersöka olika sätt att se till att parlamentet informeras, 
vid lämplig tidpunkt under förfarandet, och med full respekt för rådets befogenheter. 

Det gällande instrument för utbyte av säkerhetsskyddsklassificerade uppgifter mellan Europaparlamentet och rådet 
på Gusp-området, som instiftades 2002, behöver fortfarande förbättras. Jag är fast besluten att arbeta tillsammans 
med parlamentet och rådet för att nå en överenskommelse så snart som möjligt. Under tiden kommer jag att hålla 
Europaparlamentets ledamöter informerade via det särskilda utskottets sammanträden. 
 
7. Vilka konkreta åtgärder avser du att vidta för att upprätthålla och ytterligare förbättra samarbetet mellan dig 
(med stöd från kommissionen/utrikestjänsten) och parlamentet, utifrån dagens väletablerade praxis? Skulle du 
exempelvis kunna ange närmare hur du avser att 
– föra regelbundna diskussioner både i kammaren och med utskottet för utrikesfrågor (inbegripet en 
strukturerad dialog och att garantera din ad hoc-närvaro i utskottet med kort varsel i samband med betydande 
händelser); garantera din regelbundna närvaro vid de interparlamentariska konferenserna om Gusp/GSFP, 
– förbättra de fysiska genomgångarna inför utskottet för utrikesfrågor, på ett regelbundet sätt i god tid 
både före och efter utrikesrådets sammanträden, även dem då försvarsministrarna närvarar, och lämna relevant 
icke-offentlig information (även från sammanträden inom stängda dörrar när detta är vederbörligen motiverat) 
om aktuella internationella situationer och politisk rapportering från utrikestjänsten,  
– upprätthålla ett fullständigt engagemang gentemot Europaparlamentets särskilda utskott, 
– utöka de gemensamma samrådsmötena om Gusp, särskilt genom skriftlig förhandsinformation från dina 
avdelningar om alla Gusp-relaterade budgetbeslut, 
– säkerställa att nyutnämnda delegationschefer och särskilda representanter inställer sig inför utskottet för 
utrikesfrågor och att dessa utnämningar är beroende av parlamentets godkännande samt att säkerställa att chefer 
för GSFP-uppdrag och högre tjänstemän inom utrikestjänsten inställer sig inför utskottet och bidrar på ett 
meningsfullt sätt, särskilt vid sammanträden inom stängda dörrar, och fortsätta anordna ”EP-delen” av den årliga 
ambassadörskonferensen; se till att upprätthålla en lämplig geografisk balans och könsfördelning när nya 
delegationschefer och högre tjänstemän inom utrikestjänsten utnämns, 
– göra kommissionens/utrikestjänstens och parlamentets verksamheter mer synkroniserade, till exempel 
genom systematiskt förhandsutbyte av planerade tidsfrister för offentliggörande av officiella strategiska dokument, 
ministermöten och toppmöten, förslag om att inleda förhandlingar om internationella avtal, 
människorättsdialoger och planering av demokratistödjande åtgärder, 
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– fortsätta att underlätta samarbetet och synergieffekterna mellan parlamentet och utrikestjänsten, även 
EU-delegationerna, i samband med Europaparlamentets ledamöters officiella besök i tredjeländer, 
– vidareutveckla Europeiska utrikestjänsten till en verklig europeisk diplomattjänst,  
– stärka det befintliga goda samarbetet mellan EU:s och Europaparlamentets valobservatörsuppdrag och 
deras motsvarigheter inom andra internationella organisationer, 
– göra Europaparlamentet mer delaktigt i ställningstaganden och beslut som rör anslutningsförfaranden? 

 

– föra regelbundna diskussioner både i kammaren och med utskottet för utrikesfrågor (inbegripet en 
strukturerad dialog och att garantera din ad hoc-närvaro i utskottet med kort varsel i samband med betydande 
händelser); garantera din regelbundna närvaro vid de interparlamentariska konferenserna om Gusp/GSFP, 

Utöver debatterna i kammaren, särskilt för att färdigställa antagandet av Europaparlamentets årsrapporter om 
genomförandet av Gusp och GSFP i enlighet med artikel 36 i EU-fördraget, och EU:s årsrapport om mänskliga 
rättigheter och demokrati i världen, anser jag att vi också kan förbättra de parlamentariska diskussionerna genom 
att fokusera på ett antal specifika utrikespolitiska frågor och därigenom rikta in oss på snabba, uppriktiga och 
omfattande diskussioner med resultat som visar vår beslutsamhet och vårt engagemang för tredje parter. Ad hoc-
möten i lämpligt format skulle också kunna övervägas, särskilt för snabba beslut och situationer. Om jag godkänns 
avser jag också i möjligaste mån regelbundet delta i de interparlamentariska Gusp- och GSFP-konferenserna.  

– förbättra de fysiska genomgångarna inför utskottet för utrikesfrågor, på ett regelbundet sätt i god tid 
både före och efter utrikesrådets sammanträden, även dem då försvarsministrarna närvarar, och lämna relevant 
icke-offentlig information (även från sammanträden inom stängda dörrar när detta är vederbörligen motiverat) 
om aktuella internationella situationer och politisk rapportering från utrikestjänsten,  

Jag kommer att informera och samråda med AFET-utskottet inför mötena i rådet (utrikes frågor) och sedan också 
informera och samråda med det om resultaten av dessa möten. Utbytet av rapporter och information har bidragit 
till att öka vår gemensamma kunskap om utrikespolitiska frågor och har hjälpt till att utveckla en gemensam ram 
för och en samsyn på våra åtgärder. Om jag godkänns kommer jag att fortsätta att fullt ut genomföra de praktiska 
arrangemangen från den föregående mandatperioden (dvs. snabbare informationsutbyte på elektronisk väg) och 
ge de berörda avdelningarna i uppdrag att samarbeta med Europaparlamentet och rådge mig om ytterligare möjliga 
förbättringar, samtidigt som lämplig säkerhet och konfidentialitet säkerställs. 

– upprätthålla ett fullständigt engagemang gentemot Europaparlamentets särskilda utskott, 

Medan förhandlingarna om en ny överenskommelse mellan Europaparlamentet, rådet och den höga representanten 
om parlamentets tillgång till säkerhetsskyddsklassificerade uppgifter fortsätter, kommer jag att hålla 
Europaparlamentets ledamöter informerade om säkerhetsskyddsklassificerade uppgifter vid mötena med det 
särskilda utskottet, med full respekt för bestämmelserna om utbyte av denna typ av uppgifter.  

– utöka de gemensamma samrådsmötena om Gusp, särskilt genom skriftlig förhandsinformation från dina 
avdelningar om alla Gusp-relaterade budgetbeslut, 

Om jag godkänns åtar jag mig att informera parlamentet om budgetkonsekvenserna av rådets beslut gällande Gusp-
budgeten så snabbt som möjligt efter det att dessa beslut antagits, inbegripet genom de gemensamma 
samrådsmötena. Jag kommer också att ge ordföranden för kommittén för utrikes- och säkerhetspolitik, chefen för 
tjänsten för utrikespolitiska instrument (FPI) och utrikestjänstens högsta ledning, beroende på vad som är lämpligt, 
i uppdrag att fortsätta att informera ordförandena för utskottet för utrikesfrågor och budgetutskottet samt andra 
relevanta ledamöter av Europaparlamentet om genomförandet av Gusp-budgeten.  

– säkerställa att nyutnämnda delegationschefer och särskilda representanter inställer sig inför utskottet för 
utrikesfrågor och att dessa utnämningar är beroende av parlamentets godkännande samt att säkerställa att chefer 
för GSFP-uppdrag och högre tjänstemän inom utrikestjänsten inställer sig inför utskottet och bidrar på ett 
meningsfullt sätt, särskilt vid sammanträden inom stängda dörrar, och fortsätta anordna ”EP-delen” av den årliga 
ambassadörskonferensen; se till att upprätthålla en lämplig geografisk balans och könsfördelning när nya 
delegationschefer och högre tjänstemän inom utrikestjänsten utnämns, 

Jag åtar mig att fortsätta praxisen att göra nyutnämnda ambassadörer och EU:s särskilda representanter tillgängliga 
för diskussioner med AFET-utskottet när de tillträder sitt mandat och under sina utstationeringar. När det gäller 
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den årliga ambassadörskonferensen innebär Europaparlamentet deltagande ett tydligt mervärde och att fortsätta att 
organisera EP-delen i konferensen kommer att ge ännu fler möjligheter att integrera den uppsökande verksamhet 
som utförs av EU-delegationer i tredjeländer med parlamentarisk diplomati. Europeiska utrikestjänstens 
urvalsförfaranden är tydligt meritbaserade. Om jag godkänns kommer jag att ägna särskild uppmärksamhet åt att 
säkerställa en lämplig geografisk balans och könsfördelning. Utrikestjänsten gör stadiga framsteg mot målet om 
full jämställdhet på alla ledningsnivåer senast 2025 och gör också framsteg mot en bättre geografisk balans. För 
att befästa dessa positiva trender och ta itu med obalanser kommer jag att föra ett nära samarbete med alla 
medlemsstater och uppmuntra dem att föreslå en välkvalificerad kandidatpool med en jämn könsfördelning.  

– göra kommissionens/utrikestjänstens och parlamentets verksamheter mer synkroniserade, till exempel 
genom systematiskt förhandsutbyte av planerade tidsfrister för offentliggörande av officiella strategiska dokument, 
ministermöten och toppmöten, förslag om att inleda förhandlingar om internationella avtal, 
människorättsdialoger och planering av demokratistödjande åtgärder, 

När det gäller information till parlamentet och rådet om planeringen av internationella avtal som en del av den 
årliga programplaneringen är jag, utöver mitt åtagande enligt artikel 218.10 i EUF-fördraget och EU-domstolens 
relevanta rättspraxis, beredd att undersöka olika sätt att förbättra det tidiga informationsutbytet om planering för 
att bättre synkronisera kommissionens/utrikestjänstens och parlamentets verksamhet. Jag kommer också att hålla 
AFET-utskottet informerat om tidsplanerna för officiella dokument, möten, uppdrag och dialoger. Generellt sett 
avser jag att vara nära involverad i den dialog som kommissionen för med Europaparlamentet och rådet före och 
efter antagandet av det årliga arbetsprogrammet. 

– fortsätta att underlätta samarbetet och synergieffekterna mellan parlamentet och utrikestjänsten, även 
EU-delegationerna, i samband med Europaparlamentets ledamöters officiella besök i tredjeländer, 

Vad gäller riktlinjerna för besök av Europaparlamentets delegationer åtar jag mig att fortsätta med den nuvarande 
tillämpningen. Jag kommer att ge utrikestjänsten i uppdrag att fortsätta sitt nära samarbete med parlamentets 
avdelningar under hela processen med att fatta beslut om, förbereda och genomföra parlamentariska uppdrag 
utomlands, inte minst eftersom det kommer att säkerställa konsekvens och komplementaritet mellan EU-
delegationernas arbete och den parlamentariska diplomatin.  

– vidareutveckla Europeiska utrikestjänsten till en verklig europeisk diplomattjänst,  

Om jag godkänns kommer en av mina högsta prioriteringar vara att utveckla Europeiska utrikestjänsten till en 
framtidssäkrad diplomattjänst. Strategiskt samarbete med kommissionen och Europaparlamentet, bland annat i 
budget- och personalfrågor, kommer att förbli avgörandeför att säkerställa tillräckliga ekonomiska och mänskliga 
resurser för utrikestjänsten så att EU kan vara en trovärdig politisk aktör och säkerhetsaktör globalt. Framför allt 
kommer tonvikten på personalutveckling och utbildning att göra det möjligt för oss att utveckla en gemensam 
diplomatisk och förvaltningsmässig kultur. I detta avseende kommer inrättandet av en europeisk diplomatakademi 
– i enlighet med Europaparlamentets förslag – att spela en avgörande roll i utformningen av en verklig europeisk 
diplomatkår.  

– stärka det befintliga goda samarbetet mellan EU:s och Europaparlamentets valobservatörsuppdrag och 
deras motsvarigheter inom andra internationella organisationer, 

Det utmärkta lagarbetet mellan Europaparlamentet, Europeiska utrikestjänsten och Europeiska kommissionen är 
centralt för att EU:s valobservation ska bli framgångsrik. Samordningen med andra internationella observatörer på 
grundval av den internationella principförklaringen om valobservation bör fortsätta, bland annat genom möten en 
gång om året där parlamentet, utrikestjänsten och kommissionens avdelningar deltar. 

– göra Europaparlamentet mer delaktigt i ställningstaganden och beslut som rör anslutningsförfaranden? 

Om jag blir godkänd kommer jag föra ett nära samarbete med kommissionären med ansvar för utvidgning för att 
påskynda utvidgningsprocessen de kommande åren. Europaparlamentets stöd till processen och samarbetet med 
utvidgningspartnerna, särskilt genom de gemensamma parlamentarikerkommittéerna med kandidatländerna, 
kommer att bidra till att främja utvidgningsprocessen och fokusera den politiska energin på nödvändiga reformer. 
 

Frågor från utskottet för utveckling 
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8. Mot bakgrunden av din uppdragsbeskrivning är vi säkra på att den höga representanten/vice ordföranden 
kommer att fungera som en opartisk medlare i utarbetandet av en verkligt balanserad utrikespolitik och verka för 
målen för hållbar utveckling. Hur kommer du i din övergripande roll att ta dig an kommissionskollegiets arbete 
för en förnyad finansiering av yttre åtgärder, så att det fortsätter att råda balans i den regionala och tematiska 
fördelningen av medel på samma sätt som i dagsläget inom ramen för instrumentet Europa i världen? Vilka 
konkreta åtgärder och initiativ kommer du att vidta för att säkerställa en bättre koppling mellan EU:s interna och 
externa politik, i enlighet med din uppdragsbeskrivning? Hur kommer du i praktiken att operationalisera en 
konsekvent politik för hållbar utveckling i alla lagstiftningsförfaranden och politiska förfaranden? 

 

Mot bakgrunden av din uppdragsbeskrivning är vi säkra på att den höga representanten/vice ordföranden kommer 
att fungera som en opartisk medlare i utarbetandet av en verkligt balanserad utrikespolitik och verka för målen 
för hållbar utveckling.  

Jag kommer inte bara att göra mitt yttersta för att vara en opartisk medlare när det gäller att utveckla en verkligt 
balanserad utrikespolitik som är utformad för att möta den nuvarande geopolitiska verkligheten, utan jag tror också 
personligen att EU:s framgång som utrikespolitisk aktör helt och hållet är beroende av vår förmåga att tala med en 
röst, och jag kommer att försöka förmedla denna enighet genom att regelbundet samarbeta med rådet och 
medlemsstaterna. På så sätt kan EU på ett framgångsrikt och praktiskt sätt bidra till globala initiativ – som vi 
nyligen har gjort när det gäller FN och våra partner – för att utforma och säkerställa antagandet av en ambitiös 
pakt för framtiden.  

Om jag godkänns så kommer jag att vara orubblig i mitt engagemang för genomförandet av FN:s mål för hållbar 
utveckling och för att säkerställa att de integreras i EU:s yttre åtgärder. Detta är helt enkelt en god utrikespolitisk 
hållning och jag anser att det inte bör finnas några kompromisser i detta avseende. Dessutom har effekterna av 
flera kriser – från klimatförändringarna till covid-19-pandemin, Rysslands anfallskrig mot Ukraina och situationen 
i Mellanöstern – avsevärt hindrat framstegen i genomförandet av målen för hållbar utveckling. Därför kommer 
främjandet av och stödet till uppfyllandet av målen för hållbar utveckling att förbli ett centralt inslag i EU:s 
internationella partnerskap. EU:s nya strategi – som underbyggs av Global Gateway – gör det redan möjligt för 
EU att bidra på ett mer betydande och effektivt sätt till målen för hållbar utveckling. När det gäller sviktande stater 
eller länder som står inför instabilitet eller komplexa situationer, och andra fall där Global Gateway inte är det 
centrala instrumentet i våra partnerskap, kommer jag också, tillsammans med kommissionären med ansvar för 
internationella partnerskap, att se till att vi kan erbjuda riktat stöd som inte lämnar någon utanför.  

Hur kommer du i din övergripande roll att ta dig an kommissionskollegiets arbete för en förnyad finansiering av 
yttre åtgärder, så att det fortsätter att råda balans i den regionala och tematiska fördelningen av medel på samma 
sätt som i dagsläget inom ramen för instrumentet Europa i världen?  

EU kommer endast att kunna möta de kommande utmaningarna med en ny budget som är anpassad till dess 
ambitioner, inbegripet moderniserad finansiering av yttre åtgärder. Budgeten måste utformas på ett sätt som både 
är anpassat till de partner vi arbetar med och till våra strategiska intressen för att den ska bli verkningsfullt. Vi 
måste börja med att fundera på ”vad vi vill finansiera” och sedan se ”hur” vi bäst kan nå våra mål och maximera 
resultaten i praktiken. Vid utformningen av den nya fleråriga budgetramen kommer vi att behöva dra lärdom av 
den befintliga ramen, särskilt när det gäller enkelhet, flexibilitet, snabbhet och strategiskt fokus. Den framtida 
fleråriga budgetramen kommer också att utformas i ett helt annat sammanhang än den föregående, eftersom mycket 
större geopolitiska och geoekonomiska värden nu står på spel, vilket den bör återspegla.  

Även om jag inte kan föregripa det specifika innehållet i kommissionens förslag kan jag understryka att min 
personliga inställning, om ni godkänner mig som vice ordförande, kommer att vara att delta fullt ut i denna process, 
i nära samarbete med kommissionären med ansvar för budget, bedrägeribekämpning och offentlig förvaltning samt 
kommissionärerna vars ansvarsområden gäller EU:s yttre förbindelser, för att se till att förslaget omfattar sunda 
och lämpliga finansieringsinstrument som fullt ut stöder EU:s yttre åtgärder. 

Vilka konkreta åtgärder och initiativ kommer du att vidta för att säkerställa en bättre koppling mellan EU:s interna 
och externa politik, i enlighet med din uppdragsbeskrivning? Hur kommer du i praktiken att operationalisera en 
konsekvent politik för hållbar utveckling i alla lagstiftningsförfaranden och politiska förfaranden? 

Om jag godkänns som vice ordförande och i linje med min uppdragsbeskrivning kommer jag att kalla till 
regelbundna mötet med kommissionärerna som har ansvar för yttre förbindelser och vid lämpliga tidpunkter bjuda 
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in andra berörda kommissionärer för att diskutera de yttre aspekterna av EU:s politik där så är relevant. Målet bör 
vara att se till att den yttre dimensionen konsekvent integreras i vår interna politik och vice versa. I samma syfte, 
och i enlighet med min uppdragsbeskrivning, kommer jag att förbereda regelbundna diskussioner med kollegiet 
om viktiga utrikespolitiska frågor, där jag också kommer att understryka var jag ser tydliga kopplingar till EU:s 
interna politik.  

Om jag blir godkänd kommer jag tillsammans med andra kommissionärer att arbeta för att integrera den externa 
dimensionen i vår interna politik, från utformning av politiken till genomförande, även i budgetfrågor där vi 
kommer att utveckla en ännu starkare koppling mellan finansiering av yttre åtgärder och interna politiska 
prioriteringar. Detta kommer till exempel att säkerställa att hänsyn till hållbar utveckling integreras i alla relevanta 
politikområden och beslutsprocesser. Dessutom kommer jag att främja tidig bedömning och integrering av de 
potentiella effekterna av EU:s politik i tredjeländer under politikens utformningsfas, inbegripet de potentiella 
kumulativa effekterna av olika EU-strategier. Detta kommer att omfatta fortlöpande kontakter med våra partner i 
Bryssel och genom EU:s delegationer för att presentera, förklara och försvara vår politik och samarbeta med 
partner i ett så tidigt skede som möjligt, och framför allt för att lyssna på och vara mottaglig för farhågor. Jag vill 
också säkerställa ett mer riktat stöd till våra partner när detta behövs, där vi kompletterar genomförandet av EU:s 
politik med stödåtgärder för att hjälpa partnerna att anpassa sig till och dra nytta av relevant lagstiftning. Detta är 
en grundläggande del av det operativa genomförandet av principen om en konsekvent politik för hållbar 
utveckling, som fastställs i Agenda 2030 och dess mål 17 om genomförande och globalt partnerskap, samt 
åtagandet om en konsekvent politik för utveckling enligt fördragen (artikel 208 i EUF-fördraget). 
 
 

Frågor från utskottet för internationell handel 

9. Du har fått i uppdrag att utforma en ”ny ekonomisk utrikespolitik” tillsammans med verkställande vice 
ordföranden med ansvar för välstånd och industriell strategi. Kan du delge dina första idéer för innehållet i denna 
politik och den planerade tidsplanen? Vilken roll spelar handel och investeringar i denna politik? Hur avser du 
att samarbeta med kommissionsledamoten med ansvar för handel och ekonomisk säkerhet om utformningen och 
genomförandet av denna nya ekonomiska utrikespolitik samt om utformningen av unionens externa förbindelser 
mer generellt, med respekt för mänskliga rättigheter och grundläggande värden? Hur kommer du i din roll som 
vice ordförande att se till att konsekvenserna för våra handelspartner beaktas mer systematiskt i utformningen och 
genomförandet av unionslagstiftningen? Hur avser du konkret att samarbeta med länder utanför EU som påverkas 
av unionslagstiftningen, och hur avser du att samarbeta med andra kommissionsledamöter i denna fråga? 

 

Du har fått i uppdrag att utforma en ”ny ekonomisk utrikespolitik” tillsammans med verkställande vice 
ordföranden med ansvar för välstånd och industriell strategi. Kan du delge dina första idéer för innehållet i denna 
politik och den planerade tidsplanen? Vilken roll spelar handel och investeringar i denna politik?  

I en värld som kännetecknas av ökande användning av beroenden som vapen måste EU hitta rätt balans mellan 
ekonomisk öppenhet – som fortfarande är oumbärlig för vårt välstånd – och nödvändigt skydd – genom att inta en 
mer bestämd hållning för att stärka vår motståndskraft, försvara oss mot illojal konkurrens och hantera risker. Om 
jag godkänns kommer jag att prioritera utformningen av den ”nya ekonomiska utrikespolitiken” tillsammans med 
verkställande vice ordförande med ansvar för välstånd och industriell strategi – i enlighet med min 
uppdragsbeskrivning – och i synnerhet med kommissionärerna för handel och ekonomisk säkerhet, internationella 
partnerskap och andra relevanta kommissionärer. Geopolitik och geoekonomi går hand i hand och det bör 
avspeglas i vår hantering dessa frågor. 

I de politiska riktlinjerna har den tillträdande ordföranden redan skissat fram de första idéerna till en allmän strategi 
uppdelad i tre pelare: ekonomisk säkerhet, handel och investeringar i partnerskap. På grundval av detta är jag fast 
besluten att, om jag blir godkänd som vice ordförande, vidareutveckla och genomföra politiken, tillsammans med 
övriga ledamöter av kollegiet, och dra nytta av forskningsresultat kring detta ämne, såsom Draghi-rapporten. I 
samband med detta anser jag att vi också bör samarbeta med andra institutioner, däribland Europaparlamentet, de 
berörda utskotten och deras ledamöter, samt med internationella partner.  

Jag kommer att samarbeta med kommissionären med ansvar för handel och ekonomisk säkerhet om Europas 
ekonomiska säkerhet, bygga vidare på genomförandet av den europeiska strategin för ekonomisk säkerhet från 
2023 och utforma en ny doktrin om ekonomisk säkerhet. Jag anser att vår strategi även i fortsättningen måste 
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bygga på en riskbedömning och hotbildsanalys som är gemensam med våra medlemsstater, på grundval av vilken 
riktade och proportionella begränsningsåtgärder kommer att utarbetas. 

Jag vill betona vikten av partnerskapskomponenten i EU:s strategi för ekonomisk säkerhet. EU måste söka 
möjligheter att ingå ömsesidigt fördelaktiga partnerskap, inte minst för diversifiering, och samtidigt undvika 
omotiverade återverkningar av vår politik på våra förbindelser med tredjeländer. Dialogerna om ekonomisk 
säkerhet samt diplomatiska insatser, bland annat genom EU:s delegationer, kommer att spela en nyckelroll i detta 
avseende. 

När det gäller den andra pelaren – handel – är detta en grundläggande del av förbindelserna med våra partner och 
vi bör sträva efter att slutföra pågående förhandlingar samtidigt som vi undersöker omfattningen av och 
möjligheterna för att inleda nya förhandlingar. Om jag blir godkänd kommer jag föra ett nära samarbete med 
kommissionären med ansvar för handel och ekonomisk säkerhet för att fördjupa de fria och rättvisa 
handelsförbindelserna vi har med parter runt om i världen. De nya partnerskapen för ren handel och rena 
investeringar kommer vara en viktig del av våra övergripande partnerskap. Samtidigt bör vi också vara redo att 
mobilisera våra handelspolitiska skyddsinstrument var och när så behövs för att säkerställa lika villkor, se till att 
vi fullt ut förstår vilka effekter våra inre åtgärder får för våra partner och vara redo att stödja dessa parter och vara 
lyhörd för deras farhågor. Att reformera och stärka Världshandelsorganisationen (WTO) kommer också 
fortsättningsvis att vara en prioritering. 

När det gäller den tredje pelaren – investeringar i partnerskap – är dagens verklighet sådan att EU måste samarbeta 
med sina partner för att uppfylla de flesta av sina mål som en union. Vårt mål här måste vara att skapa ett 
sammanhängande och integrerat alternativ som gynnar både EU och partnerländerna och gör det möjligt för båda 
sidor att främja långsiktiga, hållbara och ömsesidigt fördelaktiga partnerskap. Att föra Global Gateway till nästa 
nivå kommer att vara avgörande i denna strävan, vilket vi gör genom att säkerställa och stärka synergierna med 
handel och makroekonomi som stöd till ett integrerat paket samt ytterligare förankra Global Gateway i våra bredare 
yttre åtgärder och vår utrikespolitik.  

Hur avser du att samarbeta med kommissionsledamoten med ansvar för handel och ekonomisk säkerhet om 
utformningen och genomförandet av denna nya ekonomiska utrikespolitik samt om utformningen av unionens 
externa förbindelser mer generellt, med respekt för mänskliga rättigheter och grundläggande värden?  

För det första måste EU:s politik alltid vägledas av respekten för mänskliga rättigheter och grundläggande värden. 
Global Gateway har till exempel sin grund i respekten för och främjandet av rättsstatsprincipen, de mänskliga 
rättigheterna och internationella normer och standarder, och EU:s frihandelsavtal har kopplat 
människorättsbestämmelser till politiska ramavtal. Om jag godkänns kommer jag att åta mig att integrera 
mänskliga rättigheter i alla dimensioner av våra yttre förbindelser, även i den nya ekonomiska utrikespolitiken.  

För det andra, utan att föregripa kommissionens arbetsmetoder, ser jag därför många möjligheter för oss att till 
exempel diskutera utformningen och genomförandet av den nya ekonomiska utrikespolitiken i denna konstellation. 
Med tanke på våra respektive uppdragsbeskrivningar finns det också ett antal specifika ärenden där jag förväntar 
mig ett nära samarbete med kommissionären med ansvar för handel och ekonomisk säkerhet, såsom att stärka det 
transatlantiska partnerskapet med USA, hantera de komplexa förbindelserna med Kina, stärka förbindelserna med 
Förenade kungariket, utveckla en ny strategisk agenda för EU och Indien och mer allmänt förvalta och fördjupa 
våra partnerskap runt om i världen.  

Hur kommer du i din roll som vice ordförande att se till att konsekvenserna för våra handelspartner beaktas mer 
systematiskt i utformningen och genomförandet av unionslagstiftningen? Hur avser du konkret att samarbeta med 
länder utanför EU som påverkas av unionslagstiftningen, och hur avser du att samarbeta med andra 
kommissionsledamöter i denna fråga? 

I enlighet med de politiska riktlinjerna, som tydligt understryker behovet av en mer systematisk strategi för att 
bedöma EU-rättens inverkan på länder utanför EU, och i enlighet med båda våra uppdragsbeskrivningar, har 
kommissionären med ansvar för handel och ekonomisk säkerhet och jag fått i uppdrag att samarbeta för att se till 
att Europa engagerar sig och reagerar på farhågorna hos de partner som påverkas av de val vi gör.  

Om jag godkänns kommer jag att se till att den yttre dimensionen av vår interna politik är helt integrerad i kollegiets 
beslutsprocess, från utformning av politiken till genomförande, även när det gäller finansiering. I praktiken ser jag 
detta som att jag ska 
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– bedöma de potentiella effekterna av politiken på förhand, 

– inleda en dialog med partner så tidigt som möjligt i beslutsprocessen, 

– utveckla en starkare koppling mellan EU:s finansiering av yttre åtgärder och EU:s interna politiska 
prioriteringar, från klimat och energi till det digitala området och tryggad livsmedelsförsörjning, 

– proaktivt – i Bryssel och på plats genom den relevanta EU-delegationen – informera om nya möjligheter 
som EU:s politik kan innebära för tredjeländer, 

– rikta stöd för att hjälpa partner att anpassa sig och mildra effekterna, bland annat genom att mobilisera 
EU-aktörer i en Team Europe-strategi, var och när så behövs. 
 

Frågor från utskottet för kvinnors rättigheter och jämställdhet 

10. Kommer du att behålla främjandet av jämställdhet och kvinnors egenmakt som en prioritet i EU:s alla initiativ 
för yttre åtgärder? Vilka konkreta planer har du för uppföljningen av handlingsplanen för jämställdhet och 
kvinnors egenmakt i EU:s yttre åtgärder 2021–2025 (EU:s tredje handlingsplan för jämställdhet) och åtar du dig 
att anta en fjärde sådan handlingsplan, tillsammans med berörda kommissionsledamöter? Vilka åtgärder kommer 
du att vidta för att genomföra och prioritera FN:s agenda för kvinnor, fred och säkerhet, i synnerhet vad gäller 
att integrera ett jämställdhetsperspektiv och garantera kvinnors deltagande och ledarskap i alla freds- och 
säkerhetsrelaterade sammanhang? Hur kommer du att bemöta kränkningar av kvinnors rättigheter i tredjeländer, 
särskilt kvinnlig könsstympning och kränkningar till följd av andra skadliga sedvänjor, och kommer du att fortsätta 
stödja dem som försvarar kvinnors mänskliga rättigheter, sexuell och reproduktiv hälsa och rättigheter samt hbtqi-
personers rättigheter? Hur kommer du att samarbeta med Europaparlamentet och involvera FEMM-utskottet i 
detta avseende? 

 

Kommer du att behålla främjandet av jämställdhet och kvinnors egenmakt som en prioritet i EU:s alla initiativ för 
yttre åtgärder?  

Ja. De nuvarande globala utmaningarna kan inte lösas på ett hållbart sätt om man inte beaktar jämställdhet redan 
från början. Om jag godkänns kommer jag absolut att prioritera integreringen av jämställdhet – och jämlikhet i 
vidare bemärkelse – i vår utrikes- och säkerhetspolitik, inte minst för att detta är avgörande för denna politiks 
framgång. I praktiken kommer jag att försöka bygga upp en allians med de kommissionärer som har jämställdhet 
och kvinnors egenmakt inom sitt ansvarsområde och som ska integrera jämställdhet och kvinnors egenmakt i sitt 
arbete.  

Vilka konkreta planer har du för uppföljningen av handlingsplanen för jämställdhet och kvinnors egenmakt i EU:s 
yttre åtgärder 2021–2025 (EU:s tredje handlingsplan för jämställdhet) och åtar du dig att anta en fjärde sådan 
handlingsplan, tillsammans med berörda kommissionsledamöter?  

Eftersom EU:s tredje handlingsplan för jämställdhet kommer att vara i kraft fram till 2027 måste fokus nu ligga 
på dess genomförande. Den har redan gjort det möjligt för oss att påskynda framstegen med att främja kvinnors 
rättigheter och anpassa våra insatser i detta avseende till den befintliga fleråriga budgetramen.  Efter 2027 måste 
den framtida strategin säkerställa en ännu starkare koppling mellan kvinnors rättigheter och egenmakt och EU:s 
utrikes- och säkerhetspolitik, i linje med det internationella samarbetet. Samstämmighet mellan EU:s inre och yttre 
jämställdhetsåtgärder kommer också att säkerställas genom att jämställdhetsstrategin förnyas 2025.  

Vilka åtgärder kommer du att vidta för att genomföra och prioritera FN:s agenda för kvinnor, fred och säkerhet, 
i synnerhet vad gäller att integrera ett jämställdhetsperspektiv och garantera kvinnors deltagande och ledarskap 
i alla freds- och säkerhetsrelaterade sammanhang?  

FN:s agenda för kvinnor, fred och säkerhet är alltmer relevant mot bakgrund av den nuvarande geopolitiken och 
ökningen av krig och konflikter. Kvinnors deltagande i konfliktlösning och fredsbyggande insatser är 
grundläggande för hållbar fred. EU måste inta en tydlig och kraftfull hållning i detta sammanhang för att stödja 
genomförandet av agendan för kvinnor, fred och säkerhet. Från min sida kommer jag att samarbeta med experter 
från utrikestjänsten, däribland EU:s ambassadör för jämställdhet och mångfald, för att öka kvinnors deltagande 
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och ledarskap i alla freds- och säkerhetsrelaterade sammanhang och diskussioner. Jag kommer också att arbeta för 
att förbättra vårt samarbete med andra internationella och regionala organisationer för att uppnå målen i agendan 
för kvinnor, fred och säkerhet i dess nuvarande form. Framöver kommer vi att inleda våra diskussioner om den 
andra handlingsplanen för kvinnor, fred och säkerhet, som ska anpassas till och integreras i den tredje 
handlingsplanen för jämställdhet. Detta kommer att ske parallellt med genomförandet av den nuvarande agendan 
och i partnerskap med geografiskt olikartade koalitioner av stater och aktörer i det civila samhället.  

På liknande sätt kommer jag att se till att EU starkt stöder offer, strategier som sätter offren i centrum och 
mekanismer för övergångsrättvisa för att ta itu med konfliktrelaterat sexuellt våld, bland annat i nära samarbete 
med FN:s generalsekreterares särskilda representant i frågor som rör sexuellt våld i konflikter.  

Hur kommer du att bemöta kränkningar av kvinnors rättigheter i tredjeländer, särskilt kvinnlig könsstympning 
och kränkningar till följd av andra skadliga sedvänjor, och kommer du att fortsätta stödja dem som försvarar 
kvinnors mänskliga rättigheter, sexuell och reproduktiv hälsa och rättigheter samt hbtqi-personers rättigheter? 
Hur kommer du att samarbeta med Europaparlamentet och involvera FEMM-utskottet i detta avseende? 

Även om jag anser att det finns en större global medvetenhet om vikten av att förhindra kränkningar i dag än vid 
någon annan tidpunkt i historien, har tillbakagången i förverkligandet av mänskliga rättigheter för kvinnor varit 
betydande. 40 % av kvinnorna och flickorna bor fortfarande i länder där diskrimineringen är hög eller mycket hög. 
I 46 länder som står för 16 % av världens befolkning av kvinnor betraktas våld i hemmet inte som ett brott. Om 
jag godkänns kommer jag att verka för att EU fullt ut ska utnyttja sin verktygslåda för att ta itu med olika 
kränkningar, inbegripet riktade åtaganden från EU:s särskilda representant för mänskliga rättigheter, särskilda 
sändebud och EU:s ambassadör för jämställdhet och mångfald.  

Att sätta stopp för specifika skadliga normer och sedvänjor, däribland kvinnlig könsstympning, kommer att förbli 
en viktig fråga i EU:s yttre åtgärder. Jag kommer att verka för genomförandet av internationella åtaganden, 
inbegripet ansvarsutkrävande, och kommer att sträva efter att bygga upp starka koalitioner i multilaterala forum 
för att uppnå detta mål. Jag anser att samarbetet med ledamöter i utskottet för kvinnors rättigheter och jämställdhet 
(FEMM) i detta avseende är särskilt viktigt. Det årliga arbetet i samband med FN:s kvinnokommission är en 
välkommen praxis som jag skulle vilja fortsätta med.  

EU fortsätter att uppfattas som en global ledare när det gäller värden, mänskliga rättigheter och hållbar utveckling. 
Huruvida vi faktiskt lever upp till den rollen är beroende av hur vi upprätthåller dessa värden i praktiken, inbegripet 
hur vi säkerställer att människorättsförsvarare skyddas när de utför sitt viktiga arbete. Skyddet av 
människorättsförsvarare, inbegripet kvinnliga människorättsförsvarare och försvarare av hbtqi-personers 
rättigheter, kommer även fortsättningsvis att stå i centrum för EU:s externa människorättspolitik. De kommer även 
fortsättningsvis att vara bland de största mottagarna av EU-medel. En universell avkriminalisering av frivilliga 
samkönade relationer kommer även fortsättningsvis att vara ett mål för EU:s arbete med mänskliga rättigheter. 
Med beaktande av denna uppmaning från parlamentet kommer jag också att bedöma hur vi kan använda politiska 
och diplomatiska verktyg och samarbets- och handelsverktyg för att främja detta mål.  

Jag är fullt medveten om Europaparlamentets starka resultat och stöd för icke-diskriminering och alla 
jämställdhetsfrågor. Jag ser er som en oerhört viktig allierad i mitt arbete på detta område, och jag kommer därför 
att undersöka hur vi kan bli mer strategiskt engagerade. 
 

 

 

Frågor från underutskottet för mänskliga rättigheter 

11. Vilka konkreta åtgärder avser du att vidta för att säkerställa att främjandet av de mänskliga rättigheterna, 
demokratin och rättsstaten är ett strategiskt mål för unionens åtgärder i internationella sammanhang, i enlighet 
med artikel 21 i fördraget om Europeiska unionen, särskilt vad gäller genomförandet av/respekten för 
människorättsvillkor i internationella avtal, EU:s ekonomiska stöd och det globala EU-systemet för sanktioner 
avseende mänskliga rättigheter? Åtar du dig att arbeta för att skydda valintegriteten genom att uppdatera EU:s 
riktlinjer för valstöd och utökad valövervakning? Hur ser du på partnerskapet med Europaparlamentet inom det 
här området? 
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Vilka konkreta åtgärder avser du att vidta för att säkerställa att främjandet av de mänskliga rättigheterna, 
demokratin och rättsstaten är ett strategiskt mål för unionens åtgärder i internationella sammanhang, i enlighet 
med artikel 21 i fördraget om Europeiska unionen, särskilt vad gäller genomförandet av/respekten för 
människorättsvillkor i internationella avtal, EU:s ekonomiska stöd och det globala EU-systemet för sanktioner 
avseende mänskliga rättigheter?  

I enlighet med artikel 21 i EU-fördraget har unionens yttre åtgärder utgått från och kommer att fortsätta utgå från 
de principer som låg till grund för dess egen tillblivelse, nämligen demokrati, rättsstaten, de mänskliga 
rättigheternas och grundläggande friheternas universalitet och odelbarhet, respekt för människors värde, jämlikhet 
och solidaritet, samt respekt för principerna i Förenta nationernas stadga och i folkrätten. Dessa är EU:s 
grundläggande värden och av de politiska riktlinjerna framgår det mycket tydligt att en av kommissionens 
prioriteringar kommer att vara att främja EU:s värden både på hemmaplan och utomlands. Det är också en fråga 
av intresse för EU: EU-medborgarnas säkerhet beror också på i vilken utsträckning demokratin och de mänskliga 
rättigheterna upprätthålls i resten av världen. Om jag godkänns åtar jag mig att främja mänskliga rättigheter, 
demokrati och rättsstatsprincipen, inte bara som en rättslig skyldighet enligt fördraget utan också som en strategisk 
prioritering. Jag kommer att integrera denna agenda i mitt nära samarbete med berörda kommissionsledamöter, 
rådet och medlemsstaterna, EU:s särskilda representant för mänskliga rättigheter och andra särskilda 
representanter för EU för att öka effektiviteten i EU:s åtgärder för att skydda och främja mänskliga rättigheter och 
demokrati. Jag kommer också att sträva efter ett närmare samarbete med internationella organisationer, 
tredjeländer och det civila samhället.   

Om jag godkänns kommer jag att se till att vi tar upp de mänskliga rättigheterna i vår dialog med tredjeländer. Vi 
kommer att fortsätta att samarbeta med partner för att stödja och uppmuntra dem att fullgöra sina internationella 
skyldigheter i fråga om mänskliga rättigheter och följa upp på detta på ett systematiskt sätt. Mänskliga rättigheter 
är universella värden som är grundläggande för varje människas värdighet. Jag kommer att ge mina avdelningar i 
högkvarteret och i EU:s delegationer i uppdrag att samarbeta med tredjeländer och motbevisa narrativ som 
beskriver mänskliga rättigheter och demokrati som en uppfinning av ”väst”. Om jag blir godkänd kommer jag 
också att samarbeta med kommissionsledamoten med ansvar för inrikes frågor och migration och andra berörda 
kommissionsledamöter i fråga om migrationens externa aspekter. Jag kommer särskilt att sträva efter att säkerställa 
att full respekt för de grundläggande rättigheterna garanteras i de fall då migrationsfrågor är en operativ del av 
våra övergripande partnerskap.  

Jag erkänner Europaparlamentets intresse av att se till att människorättsklausulerna i EU:s avtal är både 
verkningsfulla och operativa. Sedan 2009 är EU:s frihandelsavtal med tredjeländer är kopplade till bestämmelserna 
om mänskliga rättigheter i politiska ramavtal. Dessa klausuler fastställer tydliga och ömsesidigt överenskomna 
förväntningar och tillhandahåller institutionella kanaler för regelbunden dialog om mänskliga rättigheter samt för 
samarbete med det civila samhällets aktörer i partnerländerna. Även om upphävande av EU-avtal, inbegripet 
handelsaspekter, föreskrivs i fall av överträdelser av grundsatsklausulerna, ses det som en sista utväg. Dialog är 
alltid den föredragna strategin i den mån det är möjligt, vilket återspeglas i diskussionerna med EU:s 
medlemsstater. Som en del av vår handelspolitik ger villkoren i det allmänna preferenssystemet också 
utvecklingsländerna incitament att respektera de mänskliga rättigheterna och skydda miljön. Som ni vet enades 
rådet och Europaparlamentet om en ändring av den befintliga förordningen om det allmänna preferenssystemet i 
syfte att förlänga systemet till perioden 2024–2027 samtidigt som översynen slutförs genom fortsatta 
förhandlingar.   

 

Det globala systemet för sanktioner avseende mänskliga rättigheter, som inrättades 2020, kommer att förbli en 
viktig del av vår verktygslåda för mänskliga rättigheter. Fram till oktober 2024 hade det tillämpats på 117 personer 
och 33 enheter. Sanktionerna bör inte ses isolerat utan som en del av en bredare politisk strategi. Tillämpning av 
restriktiva åtgärder mot personer, enheter och organ, inbegripet statliga och icke-statliga aktörer, som är inblandade 
i eller har anknytning till allvarliga kränkningar av och brott mot de mänskliga rättigheterna sänder också ett 
kraftfullt budskap till potentiella förövare. I detta avseende har detta instrument också en förebyggande funktion. 
Om jag godkänns kommer jag inte att tveka att föreslå att nya poster införs i sanktionsförteckningen när vi ser 
kränkningar av och brott mot de mänskliga rättigheterna som begås av personer, enheter eller organ någonstans i 
världen.   
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EU:s ekonomiska stöd till mänskliga rättigheter och demokrati är viktigt och avgörande för att vårt arbete på detta 
område ska bli effektivt. Genom programmet för mänskliga rättigheter och demokrati stöder EU genomförandet 
av sin handlingsplan för mänskliga rättigheter och demokrati. Detta omfattar ett brett spektrum av projekt som 
bland annat främjar politiskt och medborgerligt deltagande, oberoende medier och mediepluralism, 
korruptionsbekämpning, bekämpning av strafflöshet samt utrotande av tortyr. EU är också en viktig källa till akut 
stöd till utsatta människorättsförsvarare. Stöd till demokrati och god samhällsstyrning integreras också i det 
bilaterala samarbetet där resurserna är betydligt större. Dessutom ger Global Gateway-initiativet stöd till 
infrastrukturprojekt samtidigt som det säkerställer att partnerländerna följer rättsstatsprincipen och upprätthåller 
höga standarder för mänskliga och sociala rättigheter samt arbetstagares rättigheter, särskilt när dessa projekt 
påverkar lokalsamhällen, t.ex. inom utvinningsindustrin. Detta kommer att fortsätta. 

Åtar du dig att arbeta för att skydda valintegriteten genom att uppdatera EU:s riktlinjer för valstöd och utökad 
valövervakning? 

EU:s valobservation är ett praktiskt och effektivt utrikespolitiskt instrument som förblir centralt för EU:s politik 
och strategier för demokratistöd. Det är ett gott exempel på interinstitutionellt samarbete, eftersom det är resultatet 
av ett utmärkt samarbete mellan Europaparlamentet, utrikestjänsten och kommissionen. Jag tar tillfället i akt att 
berömma engagemanget hos de parlamentsledamöter som har tjänstgjort som chefsobservatörer eller som 
deltagare i Europaparlamentets valobservatörsuppdrag, vilka är centrala för framgången för EU:s 
valobservatörsuppdrag.  

Meddelandet om EU:s stöd till och övervakning av val härrör från 2000. Utan att föregripa resultatet av framtida 
diskussioner eller beslut i kollegiet kommer jag att överväga att ta upp och diskutera möjligheten till ett nytt 
meddelande under den kommande mandatperioden. Detta skulle kunna göra det möjligt för oss att bekräfta hur 
viktigt valobservation är som instrument, bekräfta EU:s engagemang för valstöd som ett nödvändigt verktyg för 
att främja demokrati och bedöma eventuella anpassningar som kan behövas för att bättre återspegla de nuvarande 
utmaningarna för valprocesserna. Under tiden har handboken för EU:s valobservation uppdaterats regelbundet 
under de senaste åren. En fjärde upplaga bör vara klar för publicering under 2025. 

Hur ser du på partnerskapet med Europaparlamentet inom det här området? 

Europaparlamentet är en viktig partner när det gäller att främja mänskliga rättigheter och demokrati i världen 
genom konkreta åtgärder, bland annat debatter om brådskande ämnen, årsrapporten om mänskliga rättigheter och 
demokrati, valobservatörsuppdrag, landsbesök, Sacharovpriset och andra politiska åtgärder.  

Vårt partnerskap är stabilt, men vi kan och bör förstärka det. Om jag godkänns har jag för avsikt att regelbundet 
samarbeta med parlamentet. Jag åtar mig också att se till att parlamentet informeras – muntligen eller skriftligen – 
om våra politiska dialoger och människorättsdialoger och andra viktiga möten. 

EU:s handlingsplan för mänskliga rättigheter och demokrati, som innehåller en färdplan för mänskliga rättigheter 
i EU:s utrikespolitik, har förlängts till 2027. Jag ser fram emot Europaparlamentets synpunkter på genomförandet 
av denna liksom på prioriteringarna i nästa handlingsplan. 
 

Frågor från underutskottet för säkerhet och försvar 

12. Den strategiska kompassen lanserades kort efter Rysslands anfallskrig mot Ukraina och under en period av 
försämrad säkerhet i och utanför EU:s grannskap. Anser du att det behövs en översyn av den strategiska 
kompassen, inbegripet en hotanalys och kartläggning av svagheter och brister i medlemsstaternas kapacitet och 
resurser? I uppdragsbeskrivningarna ingår ett åtagande om att du och kommissionsledamoten med ansvar för 
försvar och rymdfrågor ska utarbeta en vitbok om det europeiska försvarets framtid – hur anser du att denna 
eventuellt bör förhålla sig till ramverken i den strategiska kompassen och Natos strategiska koncept? Hur kommer 
du att involvera Europaparlamentet i alla dessa strategiska överväganden och politiska initiativ, i syfte att beakta 
parlamentets perspektiv och stärka den demokratiska tillsynen över initiativ och beslut som rör det europeiska 
försvaret? 
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kompassen, inbegripet en hotanalys och kartläggning av svagheter och brister i medlemsstaternas kapacitet och 
resurser?  

Sedan 2022 har den strategiska kompassen väglett EU:s insatser för att stärka säkerhets- och försvarspolitiken. EU 
har uppnått sina mål på ett meningsfullt sätt. Rysslands olagliga och oprovocerade invasion av Ukraina och en 
hotmiljö som snabbt förvärras har skapat en känsla av brådska. Jag har bevittnat detta själv som f.d. 
premiärminister och ledamot av Europeiska rådet. Det finns en gemensam europeisk förståelse om att EU måste 
göra mer, göra det bättre och göra det snabbare, för vår egen försvarsförmåga och säkerhet, liksom för säkerheten 
globalt.  

Denna politiska vilja har redan omsatts i handling och resultaten när det gäller genomförandet av den strategiska 
kompassen är goda: 

– EU och dess medlemsstater har gett Ukraina militärt stöd utan motstycke. 

– Nya civila och militära uppdrag och insatser har inletts i Ukraina, Moldavien och Röda havet.  

– EU:s partnerskap med Nato och strategiska partner har förstärkts avsevärt. 

– Nya strategier och verktyg har utvecklats för att bättre hantera säkerhets- och försvarsutmaningar på  
havs-, rymd- och cyberområdena. 

– EU:s verktyg för att motverka hybridhot, cyberattacker samt utländsk informationsmanipulering och 
inblandning har stärkts. 

– EU:s första militära fältövning anordnades. 

– Flera viktiga nya initiativ har tagits fram för att stärka den europeiska försvarstekniska och 
försvarsindustriella basen.  

Många av åtgärderna har genomförts, men mycket återstår att göra. Vi gör fortfarande inte tillräckligt mycket och 
vi får inte tillräckliga resultat. Vi måste göra allt vi kan för att hjälpa Ukraina att vinna kriget mot Ryssland. Vi 
måste se till att våra strategier och verktygslådor ger konkreta resultat. Vi måste förbättra vår försvarsberedskap 
och ytterligare uppmuntra medlemsstaternas insatser för att gemensamt planera, utveckla, upphandla och driva 
militär kapacitet och bygga upp en försvarsindustri som kan leverera resultat. Vi måste ta itu med kritiska 
kapacitetsbrister och identifiera alternativ för att finansiera dem. 

Europa måste förse sig själv med resurser för att försvara och skydda sig och avskräcka potentiella motståndare. 
För att förstå och reagera på den snabbt föränderliga hotbilden anser jag att det finns ett akut behov av en ny 
hotanalys. Om jag godkänns är jag beredd att, på grundval av denna nya analys av de utmaningar som EU står 
inför och på grundval av läget i fråga om genomförandet av åtgärderna inom ramen för den strategiska kompassen, 
tillsammans med rådet och medlemsstaterna överväga nya konkreta sätt att stärka vår ambitionsnivå på säkerhets- 
och försvarsområdet, även i förhållande till vitboken om det europeiska försvarets framtid och den framtida 
strategin för unionen för beredskap. 

I uppdragsbeskrivningarna ingår ett åtagande om att du och kommissionsledamoten med ansvar för försvar och 
rymdfrågor ska utarbeta en vitbok om det europeiska försvarets framtid – hur anser du att denna eventuellt bör 
förhålla sig till ramverken i den strategiska kompassen och Natos strategiska koncept?  

Den strategiska kompassen, som förhandlats fram och överenskommits med medlemsstaterna, har varit ett viktigt 
instrument och kommer att fortsätta att vägleda våra insatser för att stärka EU:s säkerhets- och försvarspolitik. 
Eftersom vi har gått in i en ny fas när det gäller utmaningar och initiativ måste vi dock snarast vidta djärvare 
åtgärder för att stärka Europas försvar och möjliggöra framväxten av en verklig europeisk försvarsunion. Om jag 
godkänns är detta precis vad jag, tillsammans med kommissionären med ansvar för försvar och rymdfrågor, avser 
att föreslå i vitboken, även i min egenskap av chef för Europeiska försvarsbyrån.  

Med utgångspunkt i bland annat den strategiska kompassen och strategin för den europeiska försvarsindustrin bör 
vitboken beskriva den politiska ambitionen att öka EU:s försvarsberedskap samt medlemsstaternas beredskap och 
bygga upp en verklig europeisk försvarsunion. Tillsammans med kommissionären med ansvar för försvar och 
rymdfrågor kommer jag att utforma denna nya försvarsstrategi genom att identifiera investeringsbehov, kritiska 
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kapacitetsbrister och finansieringsalternativ. Vi måste bättre stödja medlemsstaterna så att de gemensamt 
utvecklar, upphandlar och upprätthåller fullspektrumförsvarsförmåga för sina väpnade styrkor och förbereder dem 
för de mest extrema militära scenarierna. Vi måste också stärka kopplingen mellan försvarsindustripolitiken på 
EU-nivå och nationella prioriteringar inom upphandling och kapacitetsutveckling och fortsätta att säkerställa 
interoperabilitet och samstämmighet med Nato. Vi bör behandla hur EU kan hjälpa medlemsstaterna att fullgöra 
sina åtaganden, bland annat inom ramen för Nato, till exempel när det gäller att bidra till att fylla kapacitetsbrister. 
Vitboken bör innehålla tydliga riktlinjer och målsättningar för att uppnå dessa mål.  

Den strategiska kompassen och strategin för den europeiska försvarsindustrin är redan helt förenliga med Natos 
strategiska koncept, och vi kommer att fortsätta med samma tillvägagångssätt som i vitboken. Ett starkare EU 
innebär ett starkare Nato. Om jag godkänns kommer jag att prioritera att ytterligare förbättra EU:s strategiska 
partnerskap med Nato – med full respekt för principerna om delaktighet, ömsesidighet och beslutsautonomi för 
EU, vilket är avgörande för vår övergripande säkerhet. 

Hur kommer du att involvera Europaparlamentet i alla dessa strategiska överväganden och politiska initiativ, i 
syfte att beakta parlamentets perspektiv och stärka den demokratiska tillsynen över initiativ och beslut som rör 
det europeiska försvaret?  

Jag är tacksam för Europaparlamentets fortsatta engagemang och starka stöd för våra insatser vad gäller att stärka 
EU:s roll som säkerhets- och försvarsaktör. Europaparlamentets stöd är avgörande för att den höga 
representanten/vice ordföranden fullt ut och framgångsrikt ska kunna utföra sina dubbla funktioner. Om jag 
godkänns kommer jag att eftersträva ett aktivt och transparent informationsutbyte, involvera parlamentet i ett tidigt 
skede och se till att dess ståndpunkter hörs i alla frågor som är relevanta för utskottet för utrikesfrågor, inbegripet 
underutskottet för säkerhet och försvar och underutskottet för mänskliga rättigheter. Detta inbegriper regelbundna 
uppdateringar i lämpligt format. 
 
 


